
DKV Euro
Service
Türkiye Satış

Müdürü Deniz
Çokcoş Sezer: Türk
nakliyecisinin
akaryakıttaki KDV
alacağı 50 milyon
avroya ulaştı.

koordinasyonu sağlamak üzere "Lojistik
Koordinasyon Kurulu" oluşturulduğunu
belirten Çetin Nuhoğlu şunları söyledi:
“UDH Bakanlığı Müsteşarının
başkanlığında, Bilim, Sanayi ve Teknoloji,
Çevre ve Şehircilik, Dışişleri, Ekonomi,
Gümrük ve Ticaret, İçişleri ve Kalkınma Bakanlıkları
Müsteşarları ile Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ve
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) başkanlarının
katılımlarıyla "Lojistik Koordinasyon Kurulu" oluşturuldu.
Bu kurul ile lojistik sektöründe uzun zamandır ihtiyacı
duyulan eşgüdümlü çalışma ortamı nihayet sağlanmış
olacak. Lojistik Koordinasyon Kurulu, 82 hedefte çalışacak.
2018’de hedefimizi Lojistik Performans Endeksi’nde ilk 15’e
girmeyi hedefliyoruz.” 

Serbest Transit Geçiş hakları 
Karayolu taşıma kotalarından ve ihracatın GSYİH’daki

payından da bahseden Nuhoğlu, “UND, TBMM’de
onaylanan DTÖ Ticareti Kolaylaştırma Anlaşması’nın
ticaretimizi taşıyan araçlara yurtdışında serbest transit geçiş
haklarının da takipçisi olacak. Türkiye-AB ticaretinin 3,5
milyar Euro azaldığını açık ve net olarak ortaya koyan
‘Türkiye-AB Karayolu Taşımacılığı Anlaşması Etki Analizi’
sonuçlarının da takipçisi olacağız. 2015 yılında UND ve TİM

olarak Avusturya ve Macaristan’da açtığımız davalar ve
Avrupa Komisyonuna 7 ülkeye yönelik şikayetimiz
çerçevesinde başlattığımız uluslararası hukuk mücadelemiz
de bu süreci takviye edecek” diye konuştu. 

GSYİH’deki pay yüzde 20 

UND olarak her türlü engellemelere ve ayrımcı
muamelelere karşı Türkiye’nin ihracatını hedef pazarlara
taşıyan bir sektör olduklarını belirterek, şunları söyledi:
“2015'i 722 milyar dolar seviyesinde GSYİH ile
tamamladığımız tahmin edilirken, ihracatımızın GSYİH'deki
payının, bugüne dek görülmemiş şekilde yüzde 20
seviyesine çıktı, mal ihracatımızın ilk kez ekonomimizin
beşte birini oluşturduğu tespit edildi. UND olarak ‘ihracata
dayalı ulusal kalkınma modelimiz’ çerçevesinde her türlü
engellemelere ve ayrımcı muamelelere karşı azimle
mücadele vererek ihracatımızı hedef pazarlarına taşıyan bir
sektörü temsil ediyoruz. Bizler, turizmden sonraki en büyük
hizmet ihracatçısıyız.” ■

Uluslararası Nakliyeciler
Derneği (UND) Türkiye
İhracatçılar Meclisi’nin

Yenibosna’daki merkezinde 2 Şubat
Salı günü, 2015 yılını değerlendirdi,
2016 yılını öngörülerini paylaştı. UND
Yönetim Kurulu Başkanı Çetin
Nuhoğlu ve tüm yönetim kurulu
üyelerinin hazır bulunduğu
toplantıda; lojistik sektöründe
geçtiğimiz yıl özellikle komşu
ülkelerdeki siyasi karmaşa ve
çatışmalar sonucu dış ticaretteki
düşüşe paralel yaşanan
olumsuzluklar dile getirilirken, 2016
yılına ilişkin değerlendirmeler
aktarıldı.

Rusya ile taşımalar…
UND Yönetim Kurulu Başkanı Çetin

Nuhoğlu, 2015 yılını değerlendirirken, son iki
ayın, yılın genelinden bağımsız
değerlendirilmesi gerektiğini söyledi. Seçimler
bittikten sonra yeni bir döneme girdik diye
düşündüklerini, ancak sonra yaşanan
olayların bütün stratejik planların yeniden
değerlendirilmesi gerektiğini ortaya
çıkardığını belirterek, “Ne kadar başarılı
olursanız olun çevrenizdeki gelişimler hem
performansınızı, hem geleceğinizi tayin
ediyor. Kim derdi ki Rusya ile taşımalar birden
bitecek, Rusya güneyimize komşu olacak.
Türkiye iki senede 4 seçim yaşadı. Biz seçimler
bitince, önümüzdeki 4 yıl seçim olmayacak bir
döneme başladık diye sevinirken iki olay
yaşandı: Habur Sınır Kapısı’nın bir aydan fazla
kapalı kalması, Rusya’ya taşıma
yapamamamız… Özellikle Orta Asya’daki
yaşanan büyük devalüasyonlar sonucu
paralarının hızla erimesi son 2-3 aydaki bütün
stratejik planların yeniden dizayn edilmesi
gerekliliği ortaya çıktı. 2015 yılının son iki ayı
bütün seneden farklı bir boyuta
değerlendirilmelidir. Daha onun etkisini çok
ölçemedik” diye konuştu.

Taşımacılıktan 14 milyar dolar

2015 yılında 60 milyar dolar hizmet
ihracatının 14 milyar dolarını taşımacılıktan
elde ettiklerini vurgulayan UND Yönetim
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, “2015 yılı
itibari ile 60 milyar dolar hizmet ihracatımızın
14 milyar dolarını taşımacılıktan elde ettik.
2023 yılında hedefimiz 60 milyar dolar hizmet
ihracatı gerçekleştirmek. 2016 yılında TİM
bünyesinde hizmet ihracatçıları birliği diye
yeni bir yapı oluşacak” dedi. 

Sektörden ayrılan firmalar 
Toplantıda Türkiye’deki illere ve bölgelere

göre taşımacılık sayıları hakkında bilgi veren
Nuhoğlu Güneydoğu Anadolu Bölgesi’ne
kayıtlı araçlarda artış olduğunu vurguladı:
“2015 yılının hemen başlangıcında İstanbul’a
kayıtlı İstanbul bölgesine 418 firmamız varken,
bugün, 409 firmamız kaldı. Son 10 yılda
İstanbul bölgesine bağlı 300’e yakın firmamız
bu sektörden ayrıldı. Diyarbakır bölgemize
kayıtlı araçlarımızda ciddi sayıda artış yaşandı.
Gaziantep’te, Antalya’da, Adana’da artış
oldu.” 

Suriye seferleri arttı, İran’dan
umutluyuz 

Türkiye’nin Irak’a ihracatta, Almanya’nın
ardından ikinci sırada yer alırken yaşanan
olaylar nedeniyle 2015 yılında Irak’a yapılan
seferlerin 475 bin sefere kadar gerilediğini
vurgulayan Nuhoğlu, “2015 yılında bizi en çok
şaşırtan Suriye oldu. Suriye’ye, 2013’te 55 bin
sefer, 2014’te 122 bin sefer yaparken, 2015’te
sefer sayımız 165 bin sefere çıktı. En büyük
kaybı Irak’tan sonra Azerbaycan ve
Gürcistan’da yaşadık. İran’dan çok
umutluyuz. 2013 yılına göre İran’a taşıma
seferimizi yüzde 70 arttırdık. Türkiye olarak
ambargoların kalkması sonrası İran’ın

özellikle Avrupa ile ticaretindeki artışın temel
transit güzergahı olmaya adayız.”

Batı’ya taşımalar arttı 
Batı ülkelerine yapılan taşımaların

arttığını vurgulayan Nuhoğlu, “Almanya
taşımalarında yüzde 5 artış oldu. Batıya
yaptığımız taşımaların içinde en büyük artışı,
doğal olarak Fransa, İspanya, Hollanda,
Polonya, ve Avusturya’ya gerçekleştirdik.
Bunlar da Türkiye’nin ihracatta yeni
güzergahının, yolunun buralar olduğunu
gösteriyor. Türkiye’nin transit taşımalardaki
payı 2014 yılında yüzde 49 iken, 2015 yılında
yüzde 52’ye çıktı. Türkiye’nin üzerinden
geçerek Doğu’ya, Orta Asya’ya yapılan
taşımalar önemli hale geldi. İran, Bulgaristan,
Almanya, Gürcistan, Azerbaycan, Fransa’nın
toplamından daha fazla transit taşımadan pay
alıyoruz.

36 saatte Münih’e 
Bali Anlaşması’nın TBMM’den geçtiğini,

Türkiye ve Avrupa Birliği üyeleri dahil 162
DTÖ ülkesi tarafından transit serbestisinin bir
kez daha taahhüt edildiğinin altını çizdi: “Artık
transitin önündeki tüm engelleri kaldırmak
için hem AB hem de Türkiye imzalanmış bir
metne sahip. Yani Bulgaristan, Romanya,
Avusturya dayatmalarını hemen kaldırmak
zorundadır. Bizim İstanbul’dan çıktığında 36
saatte Münih’e varma hakkını elde ettik. 2016
yılında AB ülkeleri ile sorunun çözüleceğine
kesin inancım var.”

Rusya taşımalarımız durma noktasına
geldi 

2015 yılında Türkiye’den dış pazarlara
yaklaşık 1,5 milyon ihracat seferi
gerçekleştiğini belirten Nuhoğlu, “Son 1 yılda
ihracatımızdaki yaklaşık yüzde 9’luk düşüşe
paralel olarak ihraç taşımalarımızda yüzde 4
civarında azalma kaydedildi. 2015 yılında
ülkemizden dış pazarlara yaklaşık 1,5 milyon
ihracat seferi gerçekleşirken, bunun beşte biri
yabancı ülke taşımacılarına ait araçlarla
gerçekleşti. İhracat taşımalarında en büyük
düşüşler, BDT ve Orta Asya pazarına yönelik
taşımalarımızda yaşanırken; Rusya ve Irak
taşımalarımız siyasi gerginlik ve
çatışmalardan dolayı durma noktasına geldi”
dedi. 

Lojistik Koordinasyon Kurulu 

Çetin Nuhoğlu, 144 milyar dolara
gerileyen ihracat performansının taşıma
performansına yansımalarının, küresel
ekonomide artan risk faktörleri, giderek
tırmanan mülteci krizi, küresel terör
faaliyetleri ve ülkemizi çevreleyen siyasi
gerginlik, çatışma ve bloklaşmaların
gölgesinde, 2016 yılında da süreceğini
öngördü. Nuhoğlu, sektörün ve UND’nin,
2023 hedeflerine ilerlerken çok daha büyük
sorumluluklar almaya hazırlandığını belirtti.

Lojistikle ilgili iş ve hizmetlerde faaliyet
gösteren kamu kurum ve kuruluşlarının
çalışma prensiplerini belirlemek, aralarındaki

Türkiye distribütörlük
faaliyetleri Doğuş
Otomotiv tarafından

sürdürülen Scania, Ar-Ge
çalışmaları kapsamında
geliştirdiği teknolojilerle
karayolu taşımacılığının
geleceğine yön vermeye devam
ediyor. “Scania Winter 2016”
etkinliği kapsamında, Scania,
daha verimli ve sürdürülebilir
taşımacılık için geliştirilen
yeniliklerini tanıttı. 

Test Sürüşü etkinliği
kapsamında, 2015 yılında Euro
6 normlarına sahip araç satışına
başlandığı, 2016 yılında, Euro 6
geçişinin ardından yükselen

pazar payının Türkiye’de de
yakalanmak istendiği belirtildi.

En geniş motor gamına
sahip olan Scania, 9 litre 320 ve
360 beygir gücündeki 9 litrelik,
410 ve 450 beygir gücüne sahip
13 litrelik Euro 6 motorlarında
sadece SCR sistemini
kullanıyor. Egzoz
susturucusunun barındırdığı
Katalizör, DPF, paralel çalışan
iki SCR sistemi ve sonrasında
kaçak amonyağı yakalayan
filtreler, sürekli sıcaklık, basınç
düşümü ve NOx ölçümleyen
sensörlerle birlikte Scania
motorları, adeta bir kimya
fabrikası gibi çalışıyor. ■
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1028 tonluk ağır 'Hareket'
Bakü Şah Deniz 2'de 
Bugüne kadar "Ulaştırma Geliştirme

Yöntemi" adını verdiği çalışma
sistemiyle Türkiye'nin yanı sıra

Türkmenistan, Irak, Suriye, Ürdün, Gürcistan,
Romanya ve Azerbaycan'ın da içinde olduğu
20'nin üzerindeki ülkede büyük ölçekli
projelere imza atan Hareket, son olarak Bakü
Şah Deniz 2'de 1028 tonluk montaj
gerçekleştirdi.

Bakü Şah Deniz 2 projesinde görev
yapmaya devam eden Hareket, iki adet off-
shore platform inşaatının en ağır parçasının
montajını tamamladı. PR platformun 05
numaralı 1028 ton ağırlığındaki parçasını

(weather deck) 4 adet 600 ton kapasiteli
Demag CC 2800-1 paletli vinç ile kaldıran
Hareket, 1028 tonluk parçayı 130 metre
yürüttü ve 30 metre yüksekliğe başarıyla
monte edilmesini sağladı. ■

UND değerlendirdi, 2016 beklentilerini paylaştı

Lojistik Sektörünün 2015 Yılı

Ağır ticari araç sektöründe standartları 

Scania belirliyor

Scania Genel
Müdürü
İlhami Eksin

TRAKYA’DA D2 SORUNU
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Ulaştırma Sistemleri ve
İstanbul - 1

Yolsuzluk Yolculuğumuz...

Dr. Zeki
Dönmez

2’de

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

Akif
Nuray

Otobüsçü ses ver!

5’te

Cumhur
Aral

İlk izlenim

6’da

5yıl

Salim Altunhan, kurallara aykırı taşımalardan şikayetçi

Trakya Otobüsçüler Derneği
Başkanı Salim Altunhan, A1
belgeli taşımacılar sorunu

çözülmeden şimdide D2 belgeli
taşımacıların korsan şekilde taşımacılık
yaptıklarını D2 belgeli taşımacıların
Tekirdağ ve ilçelerinden “İstanbul
Metrobüs” diye çığırtkanlıkla yolcu
topladıklarını söyledi.

Ulaştırma Bakanlığının, yıllar önce, A1
belgesi adı altında bir taşımacılık türü
icat ettiğini ifade eden Altunhan, “Bu
belge türü taşımacılık anlamında
birçok soruna yol açtı. Herkes A1
belgesini sağından solundan tutup
kevgire çevirdi. A1’in önüne geçilecek
derken, şimdi de başımıza D2 sorunu
çıktı. A1 belgesinin nasıl kullanılacağı
düzenlemelerde belliyken evden eve
dolmuşçuluk şeklinde taşıma yapılır
hale gelindi. Büyük bir çaba ile A1
belgeli taşımacılığı disipline edildiğini
düşünürken D2 belgeli taşımacılar ile
sorun yaşamaya başladık. D2 belgeli
taşımacılar grup taşıması yapması
gerekirken, maalesef bölgemizde evden
eve, köyden köye yolcu taşımaya
başladılar” dedi.

● D2 belgeli
otobüsler Trakya’da
çeşitli hatlarda, grup
taşıma yerine tarifeli
gibi yolcu taşıyor. 

● A1 sorunu çözüm
yolundayken şimdi de
D2’ler şehirlerarası
taşımacıların
ekmeğini çalıyor. 

● Kurallara aykırı bu
taşımalara Bakanlık ve
yerel yönetimler basit
cezadan öte işlem
yapamıyor. 

● Salim Altunhan,
dönen tekeri olmayan
mesleki sivil toplum
yöneticilerini de
ilgisizlikle suçluyor. 

2’de

Mustafa 
YILDIRIM

Gürcistan KUK 
Toplantısı

6’da

5’te

Araçlarımıza ve sürücülerimize özen gösterelim. 
Seferlerimizde bölge ve iklim koşullarına dikkat edelim. 
Kış lastiği takmadan araçlarımızı sefere çıkarmayalım.

Taşıma güvenliği 

önceliğimiz olmalı!

4 

4

4

4 

Mevlüt 
İLGİN

Gürcistan temaslarımız

5’te

6-7’d
e

3’te

4’te

Kentiçi ulaşıma 
620 otobüslük hareket  

İstanbul Büyükşehir Belediyesi iştiraklerinden İETT 410 adet-
lik solo otobüs ihalesini 3 Mart’ta düzenliyor. Geçtiğimiz yıl
gerçekleşen ve daha sonra iptal edilen ve bu yıl ne zaman ya-

pılacağı merakla beklenen dizel yakıtlı 410 adetlik solo tip oto-
büs alım ihalesi 3 Mart 2016 Perşembe günü saat 14.00’te
gerçekleştirilecek. İhale İETT İşletmeleri Genel Müdürlüğü’nde
yapılacak.   26 Ocak 2016 tarihinde İzmir Büyükşehir Belediyesi
şirketi  İZULAŞ’ın düzenlediği 110 adetlik otobüs ihalesi de ya-
pıldı. Bu ihalede
en düşük teklifin
BMC’nin verdiği
ifade ediliyor.
Öte yandan ES-
HOT’un 100 kö-
rüklü otobüs
ihalesi de 18
Şubat 2016 tari-
hinde. ■

TTDER, 181 kaptanına 
eğitim verdi 

TTDER, 181 kaptanına 
eğitim verdi 

İstanbul Servis 
Taşımacılığına 
ilk gireceklere 
UKOME kararıyla

Plaka 

Tahditine

ilk adım!

Yol belgesi 
verilmesi
durduruldu

4’te

Manisa Seyahat yönetimi Büyükşehir
Belediye Başkanı Ergün’ü ziyaret etti

“Sorunu UKOME’de çözeceğiz”

4’te

Yoğunluk 2+1’de 

Ocak
ayında 
47 büyük
otobüs
satıldı

Büyük otobüs pazarı,
2015 yılını 1342 adet
satış seviyesi ile

kapatmıştı; Ocak ayına,
geçen yılın aksine düşüşle
başladı. Ocak 2015’te toplam
97 otobüs satılırken, Ocak
2016’daki toplam satış 47
oldu. ■ 3’te

Trakya Otobüsçüler Derneği Başkanı
Salim Altunhan, Yönetim Kurulu
Üyeleri Gökhan Altunhan, Mustafa
Sılay ve Tuncay Kastamoni Kara

Ulaştırması Bölge Müdürü Veli Atılgan’ı
makamında ziyaret ederek, korsan
taşımacılarla yaşanan sorunları dile
getirdiler.

4’teHamza Öztürk

TEMSA’dan Gaziantep Büyükşehir’e 30 Prestij City

Temsa’nın Prestij City
teslimatları sürüyor.

1Şubat 2016 Pazartesi
günü Gaziantep’te
düzenlenen tören ile

Büyükşehir Belediyesi’nin
ulaşım şirketi Gaziulaş
A.Ş’nin filosuna 30 Temsa
Prestij City katıldı.
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Değerli okuyucularım;
bu kez sizlerle
ülkemizdeki ulaştırma

sektörünün gelişme eğilimleri,
İstanbul özelinde raylı
sistemler başta olmak üzere
mevcut durum ve yapılması
gerekenlerle ilgili
paylaşımlarda bulunacağım.
Bütün bunlarla ilgili yapmakta
olunan çalışmaları
aktaracağım. Bu çerçevede
İstanbul’un gelişme eğilimleri
bağlamında toplu taşıma
sisteminin önemi ve özellikleri
ile ilgili bilgiler aktaracağım.

Ulaştırma ve küresel
gelişim

Ulaştırma, tarih boyunca
medeniyetlerin kuruluşunda
belirli bir unsur olarak yerini
almış, zannedilenin aksine modern zamanlar
öncesinden de insan toplulukları geniş bir coğrafya
sathında büyük ölçüde hareketlilik halinde
bulunmuşlardır. Şehirlerin kurulumunda ve
gelişiminde, su yolları ve ulaşım güzergahlarına
yakınlık belirleyici olmuştur. Ulaştırma ihtiyaçları
gerek ticari gerek sosyal gerek kültürel gerek askeri
ve gerekse de siyasi parametrelerin sebebi ya da
sonucu olmuştur. Söz gelimi Roma Yolları, ilk
olarak askeri ve sonrasında da ticari gereksinim
paralelinde işlev görmüştür. Yine benzer şekilde
tarihi İpekyolu, Çin, Türkistan, Hint Alt Kıtası, İran,
Mezopotamya ve Anadolu’yu kapsayan geniş bir
coğrafyada ticari malların taşınımı ihtiyacı
sonucunda ortaya çıkmıştır. Modern dönemlerin
tetikleyici gücü, Coğrafi Keşifler olup, ulaşım
ihtiyacı-teknik gelişmeler-ulaştırma yatırımları-
artan talep sıralı bir döngü olarak devam
edegelmiştir. Yüklerin taşınım güzergahı, ülkelerin
ekonomik gelişmelerin belirleyici olurken,
ulaşımda kavşak bir konuma erişen ülkelerin
stratejik konumu güçlenmiştir. Osmanlı’nın
duraklama dönemlerinde, İran’ın batısı, Basra, Hint
Alt Kıtası, Mısır (Süveyş Kanalı) gibi bölgeler, ticaret
yolları üzerinde olması nedeniyle egemenlik
mücadelelerine sahne olmuştur. Bu çerçevede;
Osmanlı döneminde gerçekleştirilen demiryolu
yatırımlarının 2 ana aksını, Anadolu-Bağdat-Basra
ve Hicaz demiryolu projeleri teşkil etmiştir. Hicaz
demiryolu; Anadolu, Bilad-ı Şam (Suriye, Ürdün,
Lübnan, Filistin) Müslümanlarının hac ziyareti için
inşa edilmiş olup, Anadolu-Bağdat-Basra
demiryolu ise Basra’ya gelen malın taşınımı için
inşa edilmiştir. Yine benzer şekilde; coğrafi keşifler,
denizyolunda yaşanan teknik gelişmeler
paralelinde gerçekleşmiş, Endüstri Devrimi’nde
Buharlının icadı önemli bir rol oynamıştır. 

Türkiye’de gelişim…

Türkiye’de ulaştırma
sektörünün ciddi bir gelişim
sürecinde olduğu hepimizin
malumudur. Ulaştırma sektörü,
Türkiye’nin gelişen
ekonomisinin, genç nüfusunun
ve AB başta olmak üzere
uluslararası ve bölgesel
entegrasyon artışının
ihtiyaçlarını karşılamak
zorundadır. Bununla beraber;
ülkemizde özellikle İstanbul
başta olmak üzere
büyükşehirlerde oluşan ve on
yıllardır sürgit devam eden
kentiçi ulaşım problemleri de -
kısmi iyileşmelere rağmen-
halen devam eden bir
problemdir. Dolayısıyla;
ulaştırmada hedeflenen büyüme

ve iyileştirmelerin, ekonomik ve teknolojik olduğu
kadar sosyal yönü de bulunmaktadır, bulunmalıdır.

Ulaşım problemlerinin çözümünde genel
yaklaşım olan yol kapasitesinin artırılmasında, yeni
yolların inşa edilmesinden ziyade mevcut ulaşım
sistemlerinin daha verimli ve etkin bir şekilde
kullanılması yönteminin tercih edilmesi kentin
geleceği için daha önem arz etmektedir. Verimliliği
artırma çalışmaları ulaşım mühendisliğinde kısa
vadeli uygulamalar içerisine girmektedir. Trafikten
sorumlu birimlerin kendi sorumluluk alanlarında
yaptıkları kısa vadeli çalışmaları geometrik
düzenlemeler, sinyalizasyon uygulamaları,
bilinçlendirme çalışmaları ve trafik denetim
uygulamaları olmak üzere dört başlıkta
toplayabiliriz. Trafik denetimi çalışmaları, yol
güvenliğinin artırılmasında önemli bir yer
tutmaktadır.

Ayrıca ulaştırma teknolojileri o kadar hızlı
gelişmektedir ki, daha fazla yolcu ve yükün gittikçe
azalan zaman dilimleri içerisinde ve azalan
maliyetlerle, güvenli bir şekilde taşınabilmesi için
her geçen gün yeni teknolojiler geliştirilmektedir.
Buna karşılık artan talebi karşılamak için alınacak
kararların kesinlikle bilgiye dayalı olması gerçeği,
ulaştırma alanında her geçen gün önem
kazanmaktadır.

İstanbul’da ulaştırma değeri
İstanbul’da ulaştırma değerlerinden, toplu

ulaşımın mevcut durumdan daha yüksek oranda
kullanılabileceği ve kullanılması gerekliliği ortaya
çıkmaktadır. Bunun için de; ulaştırma türlerinin
çeşitlendirilmesi ve türel dağılımın dengelenmesi,
türler arası entegrasyonun sağlanması (toplu
ulaşımın farklı türleri arası entegrasyon, ulaşımın
farklı türleri arası entegrasyon, toplu ulaşım ile
bireysel ulaşım arası entegrasyon vb.) gereklidir.

İstanbul’da Şehir Hatları yüzde 10’luk kapasiteyle
çalışmakta olup, kapasitenin yüzde 40-50’lerde
dahi kullanımının sağlanması, Boğaz
köprülerindeki tıkanıklığı önemli ölçülerde
düşürecektir.

İstanbul’da ulaştırma değerlerinden, toplu
ulaşımın mevcut durumdan daha yüksek oranda
kullanılabileceği ve kullanılması gerekliliği ortaya
çıkmaktadır. Bunun için de; ulaştırma türlerinin
çeşitlendirilmesi ve türel dağılımın dengelenmesi,
türler arası entegrasyonun sağlanması (toplu
ulaşımın farklı türleri arası entegrasyon, ulaşımın
farklı türleri arası entegrasyon, toplu ulaşım ile
bireysel ulaşım arası entegrasyon vb.) gereklidir.
İstanbul’da trafik tıkanıklığının katlanılabilir
düzeylere çekilmesinde raylı sistem ve özellikle de
metro yatırımları hayati bir öneme sahiptir. Bunun
yanı sıra; İstanbul gibi adeta denizin ortasında ve
denizi çevreleyen bir şehrin türel dağılımında,
denizyolu beklenen seviyenin çok altında olup
yüzde 1-2 dolaylarındadır. Halbuki İstanbul’da bu
oran yüzde 20-25’lerde işletilebilir. Daha önceleri;
Boğaz’da, kıyıya paralel hat uygulaması
çerçevesinde, aynı yakadaki yerleşim yerleri
arasında denizyolu ile ulaşım uygulamaları
denenmiş ancak istenen verim alınamamıştır.
Burada; yakın mesafeler arasından mevcut şehir
hatları vapurları yeterinde fazla büyük olmakta ve
talebin doğru yönlendirilmesini engellemektedir.

Türler arasındaki değişim
2010’da İstanbul’ da verilen yolculuk

değerlerinde türel dağılımda karayolu ulaştırma
türünün yüzde 78,4’lük ağırlığı olup 2014’te yüzde
67,7’ye, 2018’de yüzde 50,7’ye, 2023’te yüzde
26,5’a düşmesi öngörülmektedir. 29 Ekim 2013
itibariyle kısmen açılışı yapılan Marmaray’ın 2014
itibariyle türel dağılımda yüzde 7,4; 2018’de yüzde
7,9; 2023’te ise yüzde 5,7’lik paya ulaşması
öngörülmektedir. Daha önce de belirttiğimiz üzere;
İstanbul’daki trafik tıkanıklığı sorununun
giderilmesinde bir diğer ana belirleyici de kentiçi
raylı sistem hatlarının yaygınlaştırılmasıdır. İstanbul
Büyükşehir Belediyesi, son on yıllık süreçte, yaptığı
metro yatırımlarıyla şehrin mevcut metro ve hafif
raylı sistem hatlarını geometrik olarak arttırmıştır.
Ancak; halihazırda İstanbul ölçeklerinde bir şehir
için önemli oranda metro hattına ihtiyaç
bulunmaktadır. 10. Kalkınma Planı ve 11. Ulaştırma
Denizcilik ve Haberleşme Şurası’nda İstanbul
özelinde ortaya konan hedeflerde, İstanbul’da
2014, 2019 ve 2019 sonrası metro hatları için inşa,
yapım ve işletim projeksiyonları ortaya konmuş
olup şehrimizin 10 yıl içerisinde dünya çapında en
çok metro ağına sahip şehirler arasına girmesi
öngörülmektedir.

Asistanım Mehmet Çağrı Kızıltaş’a, bu diziye
altlık olacak çalışmasından dolayı teşekkür ederim.
Hepinize huzurlu mutlu sağlıklı ve başarılı günler
dilerim. ■

PROF. DR. 
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Yolsuzluk Yolculuğumuz...

Bu hafta bir güzel
gelişmeden bahsedelim.
Şimdi gülebilirsiniz, yazının

sonunda düşüneceksiniz… 
Yolsuzluk Yolculuğumuz.
Ülkede yaşayan uzmanların

ve iş dünyasının kamu yönetimi
hakkındaki yolsuzluk intibaları,
algıları… Yani devlet ile iş
yapanlar kamu yöneticilerinden
hakkaniyet mi, yoksa yolsuzluk
mu umuyorlar?

Bakalım rakamlar sizi
güldürecek mi, düşündürecek
mi?

Yavaşça anlatayım.
Yolsuzluğun bir endeksi

yayımlanıyor, dünya ülkeleri
hakkında. Bu rakamlar dünya
rakamları. Tüm ülkelerde  aynı
kriterler uygulanıyor. Sorgulamayı
yapanlar da dünya örgütünün
çalışanları, adına  "Yolsuzluk
Endeksi" deniyor. 

Şimdi biraz rakam serisi
vereceğim, kolay okunan ve
kolay anlaşılan rakamlar bunlar. 

Yolculuk 1995'ten başlıyor,
son durak 2015.

Her yıl yaklaşık 170 ülke
incelenmiş. Her yıl bu ülkeler
arasında Türkiye'nin sırası
yayımlanmış.

Şimdi kolaylık olması için her
yıl 100 ülkenin incelendiğini
varsayalım ve Türkiye'nin sırasını
da bu 100'e göre yazalım. 

1’inci olmak yolsuzluğun
olmaması; 100’üncü olmak da en
yolsuz ülke olmak anlamına
gelsin.

1995 yılında 70’inci
sıradayız, bizden daha düzgün
70 ülke var, kötüyüz. 2005
yılında 43’üncü sıraya ilerliyoruz.
Bizden daha düzgün ülke sayısı
azalıyor, iyiye ilerliyoruz. 2015
yılında 39’uncu sıraya
yükseliyoruz. En düzgün ülkeye
daha da yaklaşıyoruz.    

Toplam dünya listesinde;
1995'te 117’nci, 2005'te

72’nci, 2015'te 68’inci sıraya
yerleştik. Daha iyi sıralar
hedefimiz olmalı, beraberce.

Bunlar dünya rakamları.
Bu rakamları sağlayan

uzmanlarımıza  ve iş dünyamıza
baktık, Mart 2015'teki "Dikkat!
Kandıracaklar!" yazımızda.
TÜSİAD 802 iş insanımıza bir
sorgulama yapmıştı.

"… TÜSİAD geçtiğimiz
aylarda bir Yolsuzluk Araştırması
yapmıştı… 

Özetle; katılanların yüzde
45'i ‘Anlık çıkar uğruna kuralları
çiğnemenin normal olduğunu’
bildirmişlerdi. 

Gerçek oldu bu oran… 
Banka şubeleri aylık kar

hedeflerini tutturmak için kredi
kullanmış olan veya kredili
mevduat hesabını kullanan
müşterilerinin hesaplarından
‘Bankacılık Hizmet Geliri,
Bankacılık Geliri, Banka Hizmet
Sunumu Ücreti’ gibi adlar altında,
kesinlikle yasal olmayan yollarla
para kesiyormuş. On binlerce
müşterisi olan bir banka şubesi
de birkaç yüz hesaptan, bu tür
kesinti yaparak, aylık kar hedefini
de otomatikman tutturuyormuş.

Ama BDDK (Bankacılık
Denetleme ve Düzenleme
Kurulu) bu işlemi açık bir şekilde
‘MÜŞTERİ HESABINDAN PARA
ÇALMA’ olarak görmüş ve
yasaklamış. 

Bunu yaptıran bankacılar,
aslında araştırmadaki yüzde 45'e
girenler!..."

Buradaki yüzde 45'i de
iyileştirdikçe “Yolsuzluk
Yolculuğumuz” iyileşecek. 

Alanlar'ın azalması için
Verenler'in de azalması gerekli,
elbette.

Yolunuz açık olsun. ■

Kayseri’de

S plaka ihalesi sonuçlandı 

K
ayseri Büyükşehir Belediyesi öğrenci
servis işletmeciliği için ihale yaptı. 250
adet öğrenci servisi (S plaka) işletmecilik

hakkı ihalesine büyük ilgi gösterildi.
250 adet öğrenci servisi (S plaka)

işletmecilik hakkının açık teklif usulü ile
ihalesi Büyükşehir Belediyesi Meclis
Salonu'nda, Büyükşehir Belediyesi Encümeni
huzurunda yapıldı; ihaleye Genel Sekreter
Hüseyin Beyhan başkanlık etti. 

Her bir servisin işletmecilik hakkının 200
bin TL artı KDV muhammen bedelle satışa
sunulduğu ihalede her bir servis yaklaşık 210

bin TL'ye tahsis edildi. Genel Sekreter Beyhan,

27 dosya için teminat alındığını ve daha sonra

bir kişinin ihaleye girmekten vazgeçtiğini

söyledi. İhaleye katılan 26 dosya için birer

öğrenci servisi işletmeciliğinin tahsisinin

yapıldığını dile getiren Beyhan, kalan 224

işletmecilik hakkının 15 gün süreliğine

pazarlığa bırakıldığını kaydetti. 

Büyükşehir Belediyesi 24 Şubat

Çarşamba günü ise 250 adet personel servis

aracı (P plaka) işletmecilik hakkının açık teklif

usulü ihale ile tahsisini gerçekleştirecek. ■

Samsun’da 

N plaka dönemi başlıyor

S
amsun’un Çarşamba ilçesi Şoförler ve
Otomobilciler Esnaf Odası Başkanı Musa
Bala, il genelinde ‘N’ plaka taşımacılığı ilk

adımların atıldığını söyledi.
Çarşamba ilçesi Şoförler ve Otomobilciler

Esnaf Odası Başkanı Musa Bala, minibüsçü
esnafına yeni bir seri plaka verilmesi için
UKOME kararı alındığını belirterek, yeni
verilecek 'N' plaka işlemlerinin 30 Haziran
2016 tarihine kadar tamamlanacağını açıkladı.
Samsun Büyükşehir Belediyesi'nin şoför
esnafın yüzünü güldürmeye devam ettiğini

söyleyen Başkan Bala, "Yolcu taşımacılığında
yeni bir dönem başlıyor. Taşımacılığın
unutulduğu, esnafın ikinci sınıf muamele
gördüğü köy (mahalle) yolcu taşımacılığı seri
plaka ile tamamen resmileşecek. Böylelikle
korsan taşıma ile mücadelenin de istenilen
başarıya ulaşacağına inanıyorum" dedi. 

Musa Bala, mağdur edilen, 'M'
plakasından yoksun bırakılmış esnaf için oda
yönetimi olarak belediye, İçişleri Bakanlığı,
Ulaştırma Bakanlığı, TBMM ve Başbakanlık
düzeyinde müracaatları olduğunu da açıkladı. ■

B
üyükşehir Belediyesi Ulaşım Hizmetleri
Dairesi Başkanlığı bünyesinde hizmet
veren Ulaşım Koordine Merkezi

(UKOME) Şubat ayı toplantısı gerçekleştirildi.
Gündem maddeleri arasında yer alan J

plaka talepleri, Özel Halk Otobüsü Statüsünde
hizmet verecek olan taşımacıların araçlarına
H plaka tahsisi yapılması ve devir ücretlerinin
belirlenmesi gibi maddeler görüşülerek kabul
edilirken; kavşak düzenleme çalışmaları,
Havaalanına Otobüs Seferlerinin

düzenlenmesi, Melekbaba Minibüsçü
esnafının hizmet vereceği yeni bir durak
alanının belirlenmesi, bazı ilçelere yediemin
otoparklarının yapılarak oluşabilecek
mağduriyetlerin giderilmesi gibi maddeler ise
gerekli çalışmaların yapılması için alt
komisyona havale edildi.

UKOME toplantısında görüşülen ve
karara bağlanan gündem maddeleri ita
amirinin onayının ardından uygulamaya
konulacak. ■

Malatya’da servislere J plaka, 

özel otobüslere H plaka geliyor
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Yoğunluk 2+1’de

Ocak ayında 
47 büyük 
otobüs satıldı

Büyük otobüs pazarı, 2015 yılını
1342 adet satış seviyesi ile
kapatmıştı; Ocak ayına, geçen

yılın aksine düşüşle başladı. Ocak
2015’te toplam 97 otobüs satılırken,
Ocak 2016’daki toplam satış 47 oldu. 

43’ü 2+1 koltuklu
Ocak ayında üreticilerin otobüs

satış adetleri 2+1 koltuklu araçlarda
yoğunlaştı. 47 adetin 43’ünü 2+1 araçlar
oluşturdu. Mercedes-Benz Türk’ün
satışları Tourismo 16 2+1 RHD 6 adet,
Tourismo 15 EVI RHD 2 adet, Travego
17 2+1 5 adet şeklinde gerçekleşti. Pazar
payı da yüzde 27,7 oldu. Temsa Ocak
ayında 2 adet Safir 15 RHD adet satış
yaparken pazar payı 4,3 oldu. MAN’ın
Ocak ayı satışlarının tamamı 2+1
koltuklu araçlardan oluştu. MAN
Fortuna 2+1 RHD satışı 32 adet oldu.
MAN’ın ocak ayındaki pazar payı da
yüzde 68,1 seviyesinde oldu.

Pazar büyüyünce…
Satışların geçen yılki Ocak ayına

göre düşmesinde en büyük etkenin
2015’te şehirlerarası otobüs pazarının
beklentilerin de üzerinde büyümesinin
neden olduğu düşünülebilir. Bir diğer
etken olarak üreticilerin yeni ürünlerini
pazara sunma hazırlıklarının devam
etmesi sayılabilir. 

Bütün pazarı göz önüne
serdiğimizde; 2014’teki toplam satış
adedinin 11; 2013 Ocak ayında ise 68
adet olduğunu görürüz. ■

1 Şubat Pazartesi Gaziantep’te
düzenlenen tören ile Büyükşehir
Belediyesi’nin ulaşım şirketi
Gaziulaş A.Ş’nin filosuna 30
Temsa Prestij City katıldı.

Düşük yakıt tüketimi ve sahip
olduğu konfor özellikleri ile
taşımacıların büyük beğenisini

kazanan Temsa’nın Prestij City
aracının teslimatları sürüyor. 1 Şubat
Pazartesi düzenlenen törene Gaziantep
Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili
Osman Toprak, Genel Sekreter Deniz
Köken, Ulaşım Daire Başkanı Hasan
Kömürcü, Gaziulaş Genel Müdürü
Recep Tokat, Otobüs İşletme Şube
Müdürü Umit Samancıoğlu, Temsa
İnsan Kaynakları Grup Müdürü  Erhan
Özel, Kamu Satış Müdürü Ayşegül
Gökçe, Kamu Satış Yöneticisi Alper
Şahin ve Satış Sonrası Hizmetler
Yöneticisi Süleyman Yurt katıldı. 

Prestij City otobüsler halkımıza
hayırlı olsun 

Kentiçi ulaşımda vatandaşlara en
iyi hizmeti sunmayı hedeflediklerini
belirten Gaziantep Büyükşehir
Belediyesi Genel Sekreteri Deniz
Köken, “ Konforlu ve güvenli hizmeti
sunarken, işletim sürecinde avantajlar
sunan araçlara sahip olmanız çok
önemli.  Ayrıca ulaşım sürecinde sahip
olduğunuz filoda engelli taşımaya
uygun araçları da artık bulundurmak
durumundayız. Engelli vatandaşların
da normal yaşam süreci içerisine
katılması ulaşım imkanının sağlanması
noktasında çok büyük önem taşıyor.
Temsa Prestij City otobüslerin bu
hizmet sürecine en uygun araçlar
olduğunu düşündük ve Gaziulaş A.Ş
filosuna 30 Temsa Prestij City dahil
ettik. Halkımıza ve Büyükşehir
Belediyesi’ne hayırlı uğurlu olsun”
dedi. ■

TEMSA’dan Gaziantep Büyükşehir’e 30 Prestij City

Prestij City düşük yakıt
tüketimi ve konforu ile
dikkat çekiyor     

Temsa Kamu Satış Müdürü Ayşegül
Gökçe, kentiçi ulaşımda ihtiyaçlara en
uygun araçları pazara sunduklarını
belirterek, “Temsa Prestij City araçlarımız
düşük yakıt tüketimi, satış sonrası
hizmetler sürecinde sunduğu avantajlar,
ucuz işletim maliyeti ile kullanıcıların
yüzünü güldürüyor.  Yüksek konfor düzeyi
ile kentiçi ulaşıma ayrıcalık getiriyor. Bir
hafta önce Muğla kentiçi ulaşımına yönelik
yaptığımız teslimatın ardından şimdi de
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi’nin
Gaziulaş. A.Ş’ne 30 adetlik Temsa Prestij
City teslimatı yapmaktan büyük mutluluk
duyuyoruz. Büyükşehir Belediye yönetimi
ve Gaziulaş şirketini aracımızı tercih
etmelerinden dolayı teşekkür ediyor ve yeni
araçların hem bölge halkına hem de
Büyükşehir Belediyesi’ne hayırlı, uğurlu
olmasını diliyorum” diye konuştu. ■
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Gürcistan
temaslarımız

2Şubat 2016 tarihinde, Gürcistan’ın Batum
kentinde, Türkiye Gürcistan Karma Ulaşım
Komisyonu (KUK) toplantısı yapıldı. Türkiye

heyetinde, TOFED’den üç kişi (ben, Genel
Başkan, Genel Başkanvekili Mustafa Sarı), ULOD
adına Mustafa Özcan ve Hasan Kurnaz ile UND
adına birkaç arkadaş yer alıyordu. 

Türkiye-Gürcistan arasındaki taşıma sorunları
çerçevesinde, bizim girişimimizle, otobüsçülerin
sorunları tartışıldı. Otobüsçülerle ilgili sorunların
en başında terminal kullanımı geliyor, çünkü
bizim mevzuatımızda tarifeli taşımacılık
yapanların terminal zorunluluğu var. Ama
Gürcistan tarafında terminal zorunluluğu yok.
Daha doğrusu mevzuatlarında terminalin tanımı
da yok. Herhangi bir sokağın başında bir dolmuş
durağı da otogar sayılabilir. 

Güzel bir yatırım ama atıl durumda
Bizde ise terminalin tanımı hem yasada hem

yönetmelikte belirlenmiş. Yani hangi koşulları
taşırsa terminal sayılır, hangi koşullarda T belgesi
verilir hepsi belli. Batum’da 7 ayrı yerde, terminal
var. Ancak Türkiye’deki mevzuata uygun sadece
Batum Uluslararası Otogarı. O otogar da İstanbul
Otogarı’nı yapıp işleten Avrasya Terminal
İşletmeleri Anonim Şirketi’nin yaklaşık 15-20
milyon dolarlık yatırımıyla yapılmış. Çok güzel bir
otogar, fakat terminal kullanma zorunluluğu
olmadığı için uluslararası ve ulusal tarifeli
taşımacılık yapanlar herhangi bir yerden kalkıp
gelebiliyorlar. Türkler gitmiş, taşımacılık
sistemlerini Gürcülere öğretmek için, Gürcistan
hükümetinin daveti üzerine yatırım yapmış, 15-20
milyon dolar yatırımla güzel bir otogar yapmış
ama kullanımı zorunlu olmadığı için atıl durumda
kalmış. Biz bunu gündeme getirdik. 

İşlemler terminalde tamamlansın
Bir diğer önemli sorun: Sarp Sınır Kapısı’nda

büyük bir yığılma var. Türkiye’den Gürcistan’a
giren otobüslerle, Gürcistan’dan Türkiye’ye gelen
otobüslerin pasaport kontrolleri, vize kontrolleri,
bagaj kontrolleri gibi denetimlerden geçmesi 2-3
saati alıyor. Kapı fiziki olarak çok dar olduğu için
bazı günler kuyruk iki sıra olabiliyor. Otobüslerin
48 saat, 72 saat sıra beklediği oluyor. Türk ve
Gürcü heyetleri birlikte yerinde incelemeler yaptık
ve sorunları yerinde tespit ettik. TOFED’in ne
kadar haklı olduğunu herkes gördü. Özellikle
uluslararası yolcu taşımacılıkta otogar zorunluluğu
kesinlikle olmalı. Otogarlarda otobüsler, bütün
belge ve teknik yönleriyle inceleniyor, kayıt altına
alınıp öyle çıkış izni veriliyor. Biz buna ilave
olarak gümrük hizmetlerinin ve pasaport
kontrolüyle birlikte bagaj kontrollerinin de
otogarda yapılmasını önerdik. Gümrük Bakanlığı
bu organizasyonu yapsın. Uluslararası yolcu
taşımacılığı yapan otobüse de otogar çıkış belgesi
verilsin. Otobüsler gümrük kapılarında 2-3 gün
sıra bekleyeceğine tüm işlemler otogarda yapılsın.
Otogardan bir araç çıkmışsa, bütün denetimler
yapılmış demektir. 

Yerinde inceledik
Gürcü tarafına kendi yaptığımız otogarları

gösterdik. Mevzuatta bir değişiklik yapacaklar.
Zaman geçirmeden, bu mevzuat değişikliğini
beklemeden, hemen terminalden kalkmamış
otobüslere giriş izni verilmemesini istedik.  

Ulaştırma Bakanlığı Heyet Başkanı Nurhan
Tüfekçioğlu, olumlu rapor yazacağını söyledi.
Batum’daki bu toplantı, uluslararası yolcu
taşımacılığının ve o bölgeye çalışanların
sorunlarının yerinde tespiti açısından çok önemli
bir toplantı oldu. Bundan sonra KUK toplantılarına
daha çok önem vereceğiz. 

Uluslararası yolcu taşımacılığı yapan
firmaların önemli sorunlarından bir diğeri de
tarifeli taşımacılığın dışında, tarifesiz taşımacılık
yapan B2 belgeli araçların ÖTV’siz mazot almada
kullanılıyor iddiası… Ulaştırma Bakanlığı, talep
üzerine bir genelge yayımladı. Her firma, tarifesiz
taşımacılıklarda sınırdan günde bir defa girebilir.
Aynı otobüs, yolcusuz olarak günde 50 kez gidip
geliyordu şimdi tek bir seferde gidip geliyor. 

Gecikmeden kaynaklı cezalar silinsin
Biz bir de sınır kapılarındaki yoğunluk

dolayısıyla yaşanan gecikmelerden kaynaklı
cezaların silinmesi talebimizi ilettik. Sorun
otobüsçüden kaynaklanmıyor, otobüsçü sadece
bürokratik sorunlar nedeniyle ceza ile karşı
karşıya gelebiliyor. Bu sorunu ayrıntılı bir şekilde
anlattık ve Ulaştırma Bakanlığı tarafından
verilecek cezaların silinmesini talep ettik. 

Hazırlıkları tamamlamak üzereyiz
Türkiye Otobüsçüler Federasyonu olarak 9

Şubat günü İstanbul Ticaret Odası ve Türkiye
Karayolu Yolcu Taşımacılığı TOBB Sektör
Meclisi’nin ortaklaşa düzenlediği ve Binali
Yıldırım’ın misafir olarak ağırlanacağı, sadece
karayolu yolcu taşımacılarının ve onların
temsilcilerinin katılacağı toplantıya hazırlanıyoruz.
Yukarıda anlattıklarımın ötesinde eksik kalan
bütün sorunları ayrıntılı olarak dile getireceğiz. ■

Türkiye Otobüsçüler Federasyonu
Genel Sekreteri

mevlut.ilgin@tasimadunyasi.com

Mevlüt 
İLGİN
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“Trafikte her an,
sorumlu davran!”

İstanbul’da servis

taşımacılarının plaka

tahdidi beklentisi

sürerken, İstanbul

UKOME, 13 Ocak 2016’da

aldığı karar ile servis

taşımacılığına ilk kez giriş

yapanlara yönelik yol

belgesi verilmesini

durdurdu.

UKOME’nin 13 Ocak 2016
tarihinde aldığı bu kararla,
daha önce servis

taşımacılığı alanında faaliyet
göstermeyip, yeni araç alarak
servis taşımacılığı yapmak
isteyenlere yol belgesi verilmiyor. 

Geç alınmış bir karar

Başkan Hamza Öztürk,
UKOME kararını Taşıma
Dünyası’na değerlendirdi.  Kararın
henüz kendilerine ulaşmadığının
bilgisini veren Hamza Öztürk,
“Bizim talebimiz 25 Mayıs
2015’ten sonra bu kararın
alınmasıydı. Talebimiz de 25
Mayıs’tan sonra sektöre giren
rantçıların önünün kesilmesiydi.
Geçen süre içerisinde yeterince
rantçı girdi.  Şimdi de bunun
önünü kestiler.  8 ay sonra alınmış
geç bir karar. Piyasa şişti şu anda.
Eskiden günde, diyelim ki, 15 kişi
geliyordu ‘kayıt olalım mı’ veya
‘araba alalım mı’ diye. Şimdi
gelmiyor. Demek ki, piyasanın
ihtiyacı bitti. Bu saatten sonra
servis arabası da alsam, plaka da
alsam, fark etmez, ama tek
söyleyeceğim, geç alınmış bir
karar. Bizim beklentimiz 25
Mayıs’tan itibaren sektörün ehli

olmayıp da tamamen rant amaçlı
sektöre girenlerin
engellenmesiydi. Eski ya da yeni
girenlerin hiçbirinin böyle bir
haktan yararlanmasını
istemiyoruz. Eskiden arabası olan,
parası varsa, iki araba daha aldı.
Bunun o yeni başlayan rantçıdan
hiçbir farkı yok ki” dedi.

“Kadir abine güven, gerisini

merak etme sen” 

İstanbul’da plaka tahdidin
uygulanmasına yönelik umutlarını
hiç kaybetmediklerini, tahdide
yönelik Türkiye’nin bir numarası
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın ve
İstanbul’un bir numarası Sayın
Topbaş’ın söz verdiğini hatırlatan
Başkan Öztürk, “Biz umudumuzu
hiç kaybetmedik. Bizim işimiz
olacak. Bize Sayın Cumhurbaşkanı
söz vermiş, Sayın Belediye Başkanı 

söz vermiş, ama 3 gün sonra ama 5
gün sonra olacak bu. Biz
karamsarlığa kapılmıyoruz.  Sosyal
medyadaki birkaç şarlatan benim
ölçüm değil. Ben kimlerden söz
aldığımı çok iyi biliyorum. 1 Kasım
seçimleri öncesinde
Bayrampaşa’da bir okul açılışında,
Sayın Kadir Topbaş, bizzat bana,
“Kadir Abi’ne güven, gerisini
merak etme sen. Bizim sözümüz
yerde kalmaz” dedi. Ben daha bu
lafın üstüne sokağa çıkar mıyım?
Esnafa sözün birini 25 Mayıs’ta
Türkiye’nin bir numarası Sayın
Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan
verdi, aynı salonda yine
Büyükşehir Belediye Başkanımız
olayı teyit etti.  Ben bu saatten
sonra milletin gazı ile iş yapmam
zaten. Bana söz verenlerin ikisi de
bulunduğu noktanın bir numarası.
Gerisi hiç önemli değil” diye
konuştu. ■

Yol belgesi verilmesi durduruldu

İstanbul Servis Taşımacılığına ilk gireceklere UKOME kararıyla

Manisa Büyükşehir Belediye
Başkanı Cengiz Ergün,
UKOME kararıyla Mimar

Sinan Bulvarı üzerinden Çevre
Yolu’na aktarılan Manisa Seyahat
Kooperatif Başkanı Davut Kurt ve
yönetim kurulu üyeleriyle bir araya
geldi. Yaklaşık 5 bin vatandaşı
etkileyebileceğini göz önünde
bulundurarak kararın yeniden
gözden geçirilmesi için çalışma
yapacaklarını söyleyen Manisa
Büyükşehir Belediye Başkanı Cengiz
Ergün, “Bizim kimsenin ekmeğiyle,
işiyle, aşıyla işimiz yok. Burada
önemli olan vatandaşın
memnuniyeti ve sizlerin
memnuniyeti” dedi.

UKOME kararıyla Çevre
Yolu’ndan yolcu taşıma hizmeti
vermeye başladıklarını belirten
Manisa Seyahat temsilcileri, Mimar
Sinan Bulvarı’ndan geçemedikleri
zaman Manisa halkının mağdur
olduğunu belirterek, Başkan
Ergün’den Mimar Sinan
Bulvarı’ndan geçişlerinin
sağlanması yönünde talepte
bulundu.

Kararın Manisa Valiliği, Emniyet
Müdürlüğü ve Karayolları’nın
görüşü doğrultusunda alındığını,
Manisa Büyükşehir Belediyesi’nin
de uygulamacı olduğunu belirten
Başkan Ergün, konunun yeniden
gündeme alınacağını söyledi. ■

Manisa Seyahat yönetimi Büyükşehir Belediye Başkanı Ergün’ü ziyaret etti

“UKOME Kararı yeniden değerlendirilecek”

Turizm Taşımacıları Derneği
(TTDER) 2-5 Şubat tarihlerinde
turizm kaptanlarına eğitim

verdi. 3 gün süren ve TTDER
binasında yapılan eğitimlere 181 kişi
katıldı. TOF Genel Sekreteri Nusret
Ergün, kaptanlara taşıt kullanırken
cep telefonu kullanımı, otobüslerde
emniyet kemeri kullanımı
zorunluluğu, yolcu taşıma güvenliği
ve acil durum tahliye, trafikte
sorumlu davranış konularında bilgi
verdi. Ertürk, Karayolu Taşıma
Kanunu, Yönetmeliği ve
Uygulamaları ile ilgili olarak
kaptanların sorularını yanıtladı. 

4 Şubat Perşembe günü ise Brisa
Servis Projeleri Yöneticisi Tuğrul
Karadeniz ile Özel Müşteriler Satış
Yöneticisi Mehmet Atıl, doğru lastik
kullanımı ve kış lastiği hakkında

turizm kaptanlarına bilgi verdi.

Lastik çok hassas ve önemli 

Brisa Servis Projeleri Yöneticisi
Tuğrul Karadeniz, lastiğin
taşımacılıkta önemli ve hassas bir
yeri olduğunu belirterek, “Hepiniz
can taşıyorsunuz, sizin
sorumluluğunuz çok yüksek. Biz bu
eğitimleri severek yapıyoruz. Sizlerle
bir arada olduğumuz için mutluyuz”
dedi.

Otogar servis merkezi bizim

için laboratuvar 

Turizm kaptanlarını en büyük iş
ortakları olarak tanımlayan Özel
Müşteriler Satış Yöneticisi Mehmet
Atıl ise, “Lastiğin doğru kullanımı
çok önemli. Brisa olarak otogar

servis merkezimizde sizlere hizmet
veriyoruz. Orası bizim için bir
laboratuvar. Orada çok şeyi görüyor
ve öğreniyoruz” diye konuştu. ■

TTDER, 181 turizm kaptanına eğitim verdi 

İsarod Eğitim Seminerine 

Karsan desteği 

Karsan Pazarlama, İSAROD’un bu yıl
üçüncüsünü düzenlediği Eğitim
Seminerinde yer alan standında

Hyundai H350 araçlarını tanıttı ve dış
alanda araçlarını sergiledi. 160 kişiden
oluşan okul temsilcisinin katılımıyla 23-24
Ocak tarihlerinde Şile’de düzenlenen
organizasyonda iki adet Hyundai H350
model minibüs sergileyen Karsan, iç
bölümde yer alan stand alanında ise
Hyundai H350 araçlarıyla ilgili broşürlere
yer verdi ve video filmler gösterdi. İSAROD
Başkanı Hamza Öztürk’ün açılış
konuşmasıyla başlayan organizasyonda
Karsan Pazarlama Satış Bölge Yöneticisi
Burak Kozakçı, İSAROD’un daima
Karsan’ın yanında olduğuna dikkat çekti.
Kozakçı, Karsan’ın Bursa Hasanağa
fabrikasında üretilen Hyundai H350
araçlarının piyasaya çıktığı Mayıs 2015
tarihinden bu yana büyük beğeni
topladığını söyledi. 

Konuşmaların ardından katılımcılara
Hyundai H350 müşteri görüşlerinin yer
aldığı bir video gösterildi ve katılımcı
müşterilerin soruları yanıtlandı. 

Seminer sonrasında katılımcılar
dışarıda sergilenen Hyundai H350
araçlarından birini test etme imkanı
buldular. ■

Başkan Hamza Öztürk, Türkiye’nin bir numarası Cumhurbaşkanı

Erdoğan’ın ve İstanbul’un bir numarası Sayın Topbaş’ın söz

verdiğini belirterek “umudumuzu kaybetmedik” dedi.
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Tuğrul Karadeniz, “Hepiniz can taşıyorsunuz,

sizin sorumluluğunuz çok yüksek. Sizlerle bir

arada olduğumuz için mutluyuz” dedi.

Davut

Kurt

Cengiz

Ergün
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Otobüsçülerin şikayetlerini de dikkate
alarak, geçen haftaki yazımda terminal
konusunu geniş biçimde ele alıp

değerlendirdim. Sonuçta, yaptığım önerilerin
otobüsçülerin sorunlarını çözeceğine inanıyorum.
İsteyen, gazetemizin arşivine girerek bu yazıyı ve
önerileri bulabilir. Ben, bulunduğum yerden,
otobüsçülerin bu konularda neler düşündüğünün
merakı içindeyim. 

Objektiflik önemli
Bir konuyu inceleyip önerilerde bulunurken

bunlardan kimin fayda sağlayıp kimin zarar
göreceğiyle hiç ilgilenmem. Tek ilgilendiğim;
söylediğim sözün doğru olmasıdır. Umarım ve
dilerim ki otobüsçüler de öyle düşünüyordur. 

Önerilerimin esası
Geçen haftaki önerilerimin içinde en önemlisi

otogar/terminallerin tümüyle özelleştirilmesinin
yanlış, hatta mevzuata aykırı olduğudur. Bir
cümleyle, işlettirme anlayışının bile “istediğin gibi
işlet” şeklinde olamayacağı, sorumluluk ve karar
verme hakkının belediyelerde kalması kaydıyla
temizlik, güvenlik ve ücret toplama gibi işlerin
başkalarına yaptırılması anlamında olabileceğini
ifade ettim. 

Kazanılmış haklar
Halen bazı terminaller buna aykırı biçimde

işletilmektedir. Bu yanlış düzeltilmelidir. Ancak
bunu yaparken kazanılmış haklara saygı esas
olmalıdır. Benim önerim yeni terminallere hemen
uygulanırken eskilerde ancak sözleşme süresi
sonunda buna geçilmesi gerekir. 

Mersin örneği…
Mersin Otogarında sorunlar yaşandı,

yaşanıyor ve gelecekte de yaşanabilir. Ben,
çözümün benim anlayışımla olacağına
inanıyorum. Otobüsçülerden bir kısmı ise başka
çözüm peşinde: “Otogarı biz işletelim.” Ben kimin
işlettiğiyle değil, nasıl işlettiğiyle ilgiliyim.
Başkaları yapınca yanlış oyan şeyler, otobüsçüler
yapınca da yanlıştır. Otobüsçünün cebine elini
uzatanın otobüsçü olması haksızlığı ortadan
kaldırmaz. Ben, terminali işleten otobüsçünün
değil, taşımacılık yapan otobüsçünün yanındayım.
Mersin’de de söz hakkı belediyede kalmalıdır. 

Nasıl verilmeli?
Terminal işletmesini kimin değil, nasıl

yapılacağı önemli dedim. Eğer böyle değil de
‘parayı veren işletmeci söz sahibi olsun, çıkış ve
park ücretlerini o belirlesin’ derseniz otobüsçünün
cebine el atmış olursunuz. O durumda da
otobüsçüden alınacak paranın mümkün olan en
büyük kısmının belediyeye gitmesi adil olur. Yani
belediye kendi menfaatini koruyacak şekilde
terminali bir işletmeciye vermelidir.

İhale esastır
Kamuya ait bir mal veya hizmetin satışı açık

biçimde olmalıdır. Kapalı kapılar arkasında
olamaz. Böyle olursa mutlaka kirlenir. Dolayısıyla
bu gibi işler uygun şartnamelerle, şeffaf ihalelerle
yapılmalıdır. Otogar işletmesi Ali’ye, Veli’ye
ayrıcalıkla verilemez. Otobüsçüye de öyle…
Otobüsçü de ihaleye girerek işi almalıdır. 

Klasik açıklamalar
Otobüsçüler zaman zaman taşıma ile ilgili

özelleştirmelere talip olurlar. Terminal işletmeciliği
de öyle. Şimdi özel tren işletmeciliği gelecek.
Bunun için de yıllar önce “bize verilsin” dendi.
Sebebi ne? Cevap: Biz daha iyi yaparız da ondan!
Eğer siz daha iyi yaparsanız, bu işten diğerlerinden
daha fazla para kazanacaksınız demektir. Yani
kazançta, sizin kadar bilmeyenleri geçeceksiniz.
O zaman, bu işin ihalesinde de onlardan fazla
para verebilir, onları geçebilirsiniz. Bunun başka
şekli yok. Zaten artık bu devirde başka türlüsü
olmuyor. Öbür türlüsü eskilerde kaldı. İyi
yapacaksanız yüksek parayı verebilmelisiniz. 

Diğer konular
Otobüsçüler terminallerin ihalesini avantajlı

şekilde kapıp para kazanma merakı yerine
taşımacılıktan para kazanmaya çalışsınlar ve
benim bu konulardaki diğer önerilerimi de dikkate
alsınlar. Kendilerine yük getiren terminallerden
kalkış-varış zorunluluğunun kaldırılması, bu konu
dahil, tüm indirme ve bindirmelerin Trafik
Kanununa ve belediye mevzuatına göre yapılması.
Otobüsçülerin menfaati yerine terminallerin
menfaatini esas alan kuralları aşmaya çalışsınlar.
Keza taşımacıların servis maliyetlerini, yolcuların
zaman ve para kayıplarını arttıran bir büyük
terminal yerine kalkış-varış da yapılabilen çok
sayıda terminal önerisini de düşünsünler. 

Verim konusu
Terminal işlettirilmesinde nasıl herkese açık,

şeffaf ihale tek seçenek ise herkesin firma kurup
istediği kadar uygun otobüs alarak taşımacılık
yapabilmesi de serbest pazar ekonomisinde tek
seçenektir. Bu kapsamda tarifeli taşımacılıkta
isteyenin istediği hatlara girip istediği kadar sefer
yapabilmesi de bir haktır. Verimlilik vs. dahil tüm
gerekçeler bu hakları ortadan kaldırmaya yetmez.
Verimliliği devlet değil, taşımacı sağlar. Devlet,
hakların özüne dokunmamak kaydıyla yardımcı
olur, o kadar. Eğer serbest piyasadan yana
değilseniz iş başka. O zaman da serbest piyasa
karşıtı bir iktidarın gelmesini beklemeniz gerekir.
Ne zaman gelirse… ■

Otobüsçü ses ver!

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Dr. Zeki
Dönmez

Trakya Otobüsçüler

Derneği Başkanı Salim

Altunhan, A1 belgeli

taşımacılar sorunu

çözülmeden şimdi de D2

belgeli taşımacıların

korsan şekilde taşımacılık

yaptıklarını söyledi.

U
laştırma Bakanlığının,
yıllar önce, A1 belgesi
adı altında bir

taşımacılık türü icat ettiğini
ifade eden Salim Altunhan,
“Bu belge türü taşımacılık
anlamında birçok soruna yol
açtı. Herkes A1 belgesini
sağından solundan tutup
kevgire çevirdi.  A1’in önüne
geçilecek derken, şimdi de
başımıza D2 sorunu çıktı. A1
belgesinin nasıl kullanılacağı
düzenlemelerde belliyken
evden eve dolmuşçuluk
şeklinde taşıma yapılır hale
gelindi. Büyük bir çaba ile A1
belgeli taşımacılı disipline
edildiğini düşünürken D2
belgeli taşımacılar ile sorun
yaşamaya başladık. D2 belgeli
taşımacılar grup taşıması
yapması gerekirken, maalesef
bölgemizde evden eve, köyden
köye yolcu taşımaya
başladılar” dedi.

D2 belgeli korsan

taşımacılık sorunu 

Trakya Otobüsçüler
Derneği Başkanı Salim
Altunhan, A1 belgeli
taşımacılar sorununu çözmek
yolunda verdikleri çabanın
aynısını D2 belgeli taşımacılara
yönelik başlattıklarına dikkat
çekerek, “A1’ler için yetkililer
nezdinde yaptığımız girişimler
turuna bu sefer D2 belgeliler
için başladık. Geçen hafta
Trakya Otobüsçüler Derneği
yönetimi olarak Edirne
ilimizde şehiriçi trafik ve şehir
bölge trafik müdürleri ile
toplantı yaptık. Aynı sorunu İl
Emniyet Müdürüne aktardık.
Valiliğe ve jandarmaya da
dilekçe verdik. Bu süreçte
Belediye Başkanımız ile sürekli
istişarelerde bulunduk. 2 Şubat
20016 Salı günü Kara
Ulaştırması Bölge Müdürü
Sayın Veli Atılgan’ı ziyaret
ederek görüşmelerimizin
birinci etabını tamamladık.
Yeni atanan Bölge Müdürü
Sayın Veli Atılgan’ı tebrik ettik
ve sorunlarımızı ilettik” dedi.

Kimse topa girmek

istemiyor

Bir karmaşanın

yaşandığına dikkat çeken
Salim Altunhan, “Yaptığımız
görüşmeler bize şu izlenimi
verdi: Kimse topa girmek
istemiyor, herkes topu
birbirine atıyor. Çünkü bu
gerçekten illegalin illegali,
korsanın korsanı, herkesin
gözünün önünde yapılıyor bu
işler. Şehiriçindeki trafik de
arttı. Tabii, otobüsçü için de
bıçak kemiğe dayanmış
durumda. Kim bu soruna
çözüm bulacaksa bir an önce
adım atmalı” dedi.

Kanunsuzluğa dur diyen

yok 

Şehirlerarası bir otobüs
firmasının Edirne’ye hattı
olmadığı halde taşımacılık
yaptığını da belirten Salim
Altunhan, “Bu firmanın Edirne
hattı yok şu anda. Ama
yolcularını perperişan edip,
Havsa’da indiriyor. Oradan D2
belgeli araçlarla Edirne içine
getiriyor. Bu eşyanın tabiatına
aykırı, kanunsuzluğun
daniskası. Halbuki bu şirketin
Edirne Otogarı’nda yazıhanesi
olmadığı için Edirne’den bilet
kesemez, yolcu alamaz. Ama
bu işler demek ki ahbap çavuş
ilişkileri ile götürülüyor. Hiç
kimse bu kanunsuzluğa dur
demiyor. Yasa ve kanun
düzenlemesi neden var o
zaman” diye konuştu.  

Federasyon başkanlarının

dönen tekeri yok 

Otobüsçülerin yaşadığı
sorunlara üç federasyonun da
çözüm üretemediğine dikkat
çeken Salim Altunhan, “Bizim
100’den fazla yerel derneğimiz
ve bu derneklerin üstünde de
üç federasyonumuz var. Ama
bu federasyon başkanlarının
hiçbirinin dönen tekeri yok.
Onun için lay lay lom. Biz de
kamyoncular gibi sesimizi
çıkarabilsek, belge fiyatlarımız
bile bu kadar fahiş olamazdı.
Bizim federasyonlarımız ne iş
yaparlar, neden otobüsçülerin
yaşadıkları sorunların takipçisi
olmazlar” dedi. 

Daha caydırıcı cezalar

getirilmeli 

Salim Altunhan, Kara
Ulaştırması Bölge Müdürü Veli
Atılgan’ın yaşanan soruna
yönelik değerlendirmesinin şu
şekilde olduğunu açıkladı:
“Yanlış diyor tabii. Eleman
sayısı yetersiz olduğu için
Trakya’ya elaman
gönderemediklerinden
yakındı. Bizim de elimizde

yaptırım gücü yok. Bir
düzenleme yapılması
gerekliliğini herkes vurguluyor.
Bölge Müdürü, belge kapsamı
dışında taşımacılık yapanların
araçlarının iki ay bağlanması
gibi caydırıcı cezaların
olmasının bir çözüm
olabileceğini ifade etti” dedi.

Sayın Bakan’a çıkacağız… 

Henüz Ulaştırma
Bakanlığı’na
başvurmadıklarını ancak bu
sorunun çözümü olmadığı
takdirde Bakanlığa da giderek
sorunu ileteceklerini belirten
Salim Altunhan, “Bizim
federasyonlarımız ‘bir elinde
cımbız, bir elinde ayna,
umurunda mı dünya’ anlayışı
içinde. Bu sorunu da
çözemezlerse artık
federasyonlardan da bir
beklentimiz kalmayacak.
Trakya Otobüsçüler Derneği
yönetimi olarak Ankara’nın
kapısına dayanacağız. Başka
çaremiz kalmadı. Sayın Bakan
Binali Yıldırım’a diyeceklerini
şu sözlerle ifade etti: ‘Bizim
anlı şanlı bir federasyonumuz
var. Ben de o federasyonda
Başkan Yardımcısıyım. Hatta
beni İstişare Konseyine aldılar.
Ama adı federasyon olan sivil
toplum örgütü, sadece özel bir
kulüp gibi davranıyor ve
çözüm üretemiyor. Edirne
Belediyesi de, emniyeti de,
jandarması da göstermelik
cezalar uyguluyor ve sorun bir
türlü çözülmüyor. Onun için
biz size geldik’.” 

Artık Yeter Söz

Otobüsçünün 

Gürsel Turizm, Efe Tur,
İzmit Seyahat ve Öz Emniyet
Turizm Yönetim Kurulu Levent
Birant’ın D1 belgeli firma
sahiplerinin üye olacağı ve
yönetiminde yer alacağı bir
sivil toplum örgütlenmesinin
gerekliliği açıklamasına destek
verdiğini ifade eden Salim
Altunhan, “Sayın Birant’ın
Taşıma Dünyası’na yaptığı bu
açıklamayı ve isteğini bütün
kalbimle destekliyorum.
Otobüsçünün artık harekete
geçmesi gerektiğine
inanıyorum. Rahmetli Adnan
Menderes’in seçim
çalışmalarında kullandığı
“Yeter Söz Milletin” sloganını
“Artık Yeter Söz Otobüsçünün”
şeklinde uyarlayarak bir ayağa
kalkış mücadelesinin
başlamasının gerektiğini
düşünüyorum” dedi. ■

Trakya Otobüsçüler Derneği Başkanı Salim

Altunhan, Yönetim Kurulu Üyeleri Gökhan

Altunhan, Mustafa Sılay ve Tuncay Kastamoni

Kara Ulaştırması Bölge Müdürü Veli Atılgan’ı

makamında ziyaret ederek, korsan taşımacılarla

yaşanan sorunları dile getirdiler.

Trakya’da A1’ler bitmeden

D2 sorunu çıktı
Gürcistan KUK Toplantısı
my@tasimadunyasi.com

Mustafa
Yıldırım
TOBB Karayolu Yolcu 
Taşımacılığı Sektör 
Meclis Başkanı

Bu hafta Ulaştırma Bakanlığımız ile beraber Batum’da
Gürcistan Türkiye KUK toplantısını gerçekleştirdik. En
yoğun geçiş yapılan kapılardan biri olan Sarp Sınır

Kapısı, gerek fiziki yapısı gerekse de bürokratik engellerden
dolayı işlemez duruma geldi. Bu durum sıkıntı yaratıyor,
insanlar büyük eziyet çekiyor. Oradaki eziyet de ilişkilere
yansıyor. Tabii ki Ulaştırma Bakanlığı ve Gümrük Bakanlığı
temsilcileriyle oradaki ticari ataşemiz toplantılara katıldılar.
İki taraf da iyi niyetli, sadece regülasyonlarda ufak tefek
sıkıntılar var. Ancak kaçakçılık konusunda alınmak istenen
tedbirler insanlara eziyet çektiriyor. 

Sınır kapılarımızdaki fiziki durum sıkıntılı
Sarp Kapısında bizim taraf özellikle çok dar bir alana

sıkışmış. Biz, çıkışların kontrol altına alınması için, mesela
Hopa otogarında  araçların son kontrollerinin yapılmasını
talep ettik. Bagajlar Hopa’da mühürlenmeli ve kapıdan
toplu taşıma üstünlüğünü kullanarak otobüslerin transit
geçmesi lazım. Aynı durum Batum Otogarında da var.
Kapıda yapılan işlemlerin bazıları geriye çekildiğinde
geçişler de hız kazanacak. Oradan günde 500-600 TIR
gelip geçiyor, bundan TIR’cılar da şikayetçi. Sebze yüklü
araçlar var. Sebzelerin bozulmaması, ihracata engel
olmamak için geçiş üstünlükleri var, ama insan unsurunun
da aynı anlayışla dikkate alınıp geçişlerin hızlandırılması
lazım. 

Formalite işlemler
Özellikle tarifeli taşımacılıkta veya tarifesiz taşımacılıkta

kapıda yapılan bazı formalite işlemlerin Batum veya Hopa
otogarlarında yapılmasının işleri çok kolaylaştıracağını ifade
ettik. Bu, aynı zamanda TOBB ve UND’nin de konusu,
oraya yatırım yapılması lazım. Gümrük Bakanımızın
kapılardaki geçişleri hızlandıracak tedbirleri aldığını
biliyoruz. Ama bunlar ne kadar hızlı olursa, sıkıntı o kadar
az olacaktır. Yaz aylarında, hafta sonları yoğunluk daha bir
artıyor. Batum turistik bir kent. Gürcistan’dan Türkiye’ye
ciddi sayıda kısa vadeli gelen giden insanlar var. Bu
insanların taleplerini doğru yönetip, akış hızını artırmamız
lazım. Bürokratik engeller, formalitelerin azaltılması, bazı
işlemlerin otogar içine çekilerek sınır kapılarındaki trafik
sıkışıklığının önlenmesi, büyük yarar sağlayacaktır. İlişkiler
her geçen gün daha da artıyor. Batum’da büyük yatırımlar
var. Artan bu ilişkiler de beraberinde bazı kolaylıkların
getirilmesine zorunlu davet çıkartıyor.

B2 belgeleri ile çıkış
Kaçakçılık var, bu bir realite. Orada bazı taşımacı

kuruluşlar, akaryakıt fiyatları çok ucuz olduğu için zorunlu
olarak birkaç kere gidip petrol getiriyorlar.  Bakanlık, daha
önce biliyorsunuz, zorunlu olarak yüzde 25 doluluk oranını
getirmişti. Bir taraftan yüzde 25 dolu olmak zorundasın
diyor, bir taraftan tarifeni yapmazsan 1470 lira ceza keserim
diyor. Bu da çok yaman bir çelişki. Bu arada UYOF bu
konuda dava açarak kazandı. UYOF’a da teşekkür ediyoruz. 

Tamamen petrol kaçakçılığına dayalı çok lüzumsuz
geçişler var orada. B2 oraya, günde bir seferden fazla niye
gider? Burada arz talep yönetimi ile bu sürecin doğru
yönetilmesi gerektiğini düşünüyoruz. Kaçakçılığın önüne
geçmek için ulaşımın önüne engel koymak doğru değil.
Bakanlık şu anda yeni bir çalışma da yapıyor. Bir önceki
yapılan sefer sayıları, doluluk oranı ortaya koyarak, belirli
bir doluluk oranını faaliyet raporlarında göstermek kaydı ile
sefer düzeyinde sefer sayısı düzenlenebilir. Burada doluluk
oranı mesela yüzde 60’ı geçtiyse bir firma, o zaman ikinci
sefer yapma hakkı verilebilir. Bir başka seçenek de, karşı
tarafta satılmış yolcu taahhüdünde bulunacaksın. Birtakım
düzenlemelerin yapılması kaçınılmaz, çünkü Türkiye ile
Gürcistan arasında çok ciddi petrol fiyat farkı var bu da iştah
kabartıyor ve bazı taşımacılarımız bunu istismar ediyor. 

Mesafeye göre yakıt 
Uluslararası taşımada hat esası getirilsin. Eğer bir araç

Sarp Sınır Kapısı’ndan çıkıp İstanbul’a kadar gelecekse ona
göre akaryakıt verilsin. Trabzon’a gidiyorsa, ona göre…
Samsun’a gidiyorsa ona göre… Böyle bir hat esası
uygulamanın kontrol edilmesi şartıyla kaçakçılığı
engelleyebilir. Ancak Gürcistan’ın mevzuatı bize
benzemediği için karşılıklı bir eş uygulama yapamıyoruz.
Gürcistan tarafına mevzuatların uyumlu hale getirilmesini
talep ettik. Üzerine çalıştıklarını, yeni bir yasa
çıkaracaklarını söylediler. 

AVTER’in yatırımı
Türk yatırımcısı AVTER, biliyorsunuz orada, ciddi bir

otogar yatırımı yaptı. ancak yüzde 80’i atıl durumda. Kimse
kullanmıyor, yabancı sermayeyi korumaları gerektiğini
söyledik. Gürcistan’da otogar kullanma mecburiyeti var
ama herhangi bir apartmanın altı da otogar olarak
görülüyor. Orada otogar tanımının getirilmesini talep ettik.
Bizim asıl meselemiz yaptığımız yatırım. Bize otogar
yaptıran, Gürcistan tarafıdır. Devlette süreklilik vardır.
Verilen sözler tutulmalıdır. Yaklaşık 60 milyon dolarlık bir
yatırım bu. Batum, yarın öbür gün Gürcistan’ın kongre ve
fuar merkezi olacak konumda güzel bir şehir. Otogar tanımı
belirlensin ve mevzuata konsun. Toplantıda, “Biz kimsenin
önünü kesmek için değil, ama biz kendi hakkımızı korumak
zorundayız” dedik. Biz çok ortaklı bir şirketiz.
Ortaklarımızın hakkını aramak durumundayız. 

Binali Yıldırım ile görüşeceğiz
9 Şubat Salı günü Ulaştırma Bakanımız Sayın Binali

Yıldırım ile İstanbul Ticaret Odası’nın ev sahipliğinde, “Kara
Ulaşımında Verimlilik ve 2023 Vizyonu” konulu bir
toplantıda bir araya geleceğiz. Bu toplantıda hedef,
Türkiye’nin ulaştırma ana planının hedeflerinde
otobüsçülüğün yerini belirlemektir. Amacı ise karayolu
yolcu taşımacılığının rolünü önemsetmek, farkındalık
yaratmak ve kendimizin ihtiyacı olan düzenlemelerin diğer
taşıma sistemlerine paralel olarak yapılmasını temin
etmektir. Bütün meslek gruplarımız, Odalar Birliği içindeki
unsurlarımız, başkanlarımız yaşanan sorunları bildirecek ve
çözüm önerilerini dile getirecekler. Dile getirilenler
üzerinden sonuç bildirgesini hazırlayıp Bakanlığa
göndereceğiz. ■
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İlk izlenim

Araçlarımıza ve sürücülerimize
özen gösterelim. 

Seferlerimizde bölge ve iklim
koşullarına dikkat edelim. 

Kış lastiği takmadan
araçlarımızı sefere çıkarmayalım.

4 

Taşıma güvenliği 

önceliğimiz olmalı!

4 

4 

Her ne iş yaparsak yapalım elimizdeki en
büyük cevher ve malzeme insandır. İnsan
“nevi şahsına münhasır” bir varlıktır. Bu

nedenle ister işveren, ister çalışan, satıcı veya
müşteri olalım başarı için önce muhatabımızın
özelliklerini yapısını ve etkileşimini bilmek
durumundayız.

İnsanın maddi yapısını çevreleyen bir enerji
alanı bulunur. Buna aura denir. Bu alan bedeni
her yönden sarar. Auranın yaydığı enerji etrafı
etkiler ve izlenim oluşturan etkenlerden biridir. 

İnsan, ilk kez gördüğü bir insan hakkında,
iyi-kötü, güvenilir-güvenilmez, güzel-çirkin
olduğuna vücut tipi, duruşu, konuşması, ses tonu,
tavırları, kokusu, yaydığı enerji ve daha birçok
özelliği değerlendirerek bir karara varması, ilk
dört saniyede gerçekleşir.

Bütün bunları bilinçli değil, kendisi bile
farkında olmadan yapar ve çoğu durumda olduğu
gibi, insanlar hakkında da, mantıkla değil,
duyguları ve sezgileriyle karar verir. Bunun için
düşünmesine gerek yoktur. Bir bakışta o insanın
notunu verir. Bunu bilinçdışı bir sistemle yapar. 

İnsanın ilk izlenimle aldığı kararı sonradan
değiştirmesi mümkünse de, bu ender görülen bir
durumdur. Genellikle ilk izlenimle aldığı kararlar
kalıcı olur. Bunları değiştirmek zordur.

İnsan hayatında ilk kez gördüğü bir insanın,
önce toplumdaki yerini, yani onun statü sahibi
olup olmadığını değerlendirir sonra da onun
çekici ya da itici bir insan olup olmadığına karar
verir. Bu iki değerlendirme de söz konusu insanın
dış görünüşünden kaynaklanır. 

İnsanların, insanları bu şekilde
değerlendirmeleri aslında hiç adil değildir ama
gerçek budur. İnsan birkaç saniye içinde -kendisi
bile farkında olmadan- bir insan hakkında ömür
boyu sürecek bir karar verir. Bu çok acımasız bir
ölçme ve değerlendirme sistemidir. Dış görünüş,
insanın kaderini belirler. İnsanın yarattığı ilk
izlenimin, bir ilişkiyi başlatma gücü olduğu kadar;
ilişkiyi,daha başlamadan öldürme gücü de vardır.

İnsan kendi görünüşünü oluşturan özellikleri
değiştiremez ama daha olumlu izlenimler
yaratacak adımlar atabilir. İnsan, yüzünü
değiştiremez ama surat asmak yerine gülümsemek
kendi elindedir. Dış görünüşün, insanın başarısı
ve mutluluğu üzerindeki etkisini bilmek bile, bu
konuya gereken önemi ve önceliği vermemiz için
yeterli bir nedendir. İyi bir ilk izlenim kendi haline
bırakılacak bir şey değildir; kontrolü kendi
elimizde olmalıdır.

İlk izlenim, ağırlıklı olarak dış görünüşe bağlı
olarak oluştuğuna göre, görünüşümüzü daha iyi
hale getirmek için çaba gösterebiliriz. Nasıl
giyindiğimiz,  kişisel bakımımıza ne derece önem
verdiğimiz, etrafımızla nasıl bir iletişim içinde
olduğumuz, el sıkma biçimimiz, ne kadar
düşünceli davrandığımız, stresimizi nasıl yönetip,
öfkemizi nasıl sergilediğimiz gibi insanlar
üzerinde yarattığımız izlenimi belirler.

Dış görünüşümüze özen göstermek, hak
ettiğimiz takdiri elde etmenin ön koşuludur. Sahip
olduğumuz diğer bütün özellikler, insanlar
üzerinde oluşturacağımız ilk izleniminden sonra
kabul görür. Eğer doğru bir ilk izlenim
yaratamazsak, insanlara kendimizi anlatmamız
çok zor olur ve çok uzun zaman alır.

İnsanlar kıyafetleriyle karşılanır.
Davranışlarıyla ağırlanır. Fikirleriyle uğurlanır… ■

Yakıt tüketimini sağlamak için
bugüne kadar yapılabilen tek şey
yavaş sürmek ve ekonomik

sürüş dersleri almaktı. Ancak Bosch,
aktif gaz pedalı şeklinde bir teknik
yardımcı geliştirdi: hafif titreşim, gaz
pedalındaki ayağa hafifçe dokunarak
ters şeride geçtikleri konusunda
sürücüleri uyarıyor. Robert Bosch
GmbH Benzinli Sistemler Bölümü
Başkanı Stefan Seiberth, "Bosch aktif
gaz pedalı, sürücülerin yakıt tasarrufu

yapmasına yardımcı oluyor ve
potansiyel olarak tehlikeli durumlarda
da sürücüleri uyarıyor." diyor. Ve
aracın bir sürücü destek sistemine
sahip olması durumunda pedal, bir
uyarı göstergesi haline geliyor:
navigasyon sistemiyle veya yol
işaretlerini tanıyan bir kamera ile
birleştirildiğinde, yenilikçi Bosch gaz
pedalı sürücülere tehlikeli bir viraja
çok yüksek hızda yaklaşmaları halinde
dokunsal bir uyarı sinyali veriyor. ■

Yakıt tüketiminden 

Ayaklar sorumlu

Bosch aktif gaz pedalı

TÜV’ün
gerçekleştirdiği araç
muayenelerinde
MAN kamyonları
sıklıkla kusursuz
bulunuyor. TÜV’ün
araç muayeneleri sonucu
düzenlediği 2015 yılı ticari
araçlar raporunda da yine
MAN geleneği bozulmadı. 

2015 yılındaki TÜV ticari araçlar
raporunda da MAN, dördüncü
yıl üst üste TÜV muayenesinden

en fazla sayıda kusursuz araç geçiren
marka olarak yer aldı. Raporda;

MAN’ın TGL,
TGM, TGS ve
TGX serisi
kamyonları, tüm yaş
kategorilerinde en
düşük kusur oranına
sahip olarak etkileyici
bir sonuca imza attı.

2015 yılında, “hiç bir kusuru olmayan
bir yaşında kamyonlar” kategorisinde
yüzde 85,9 oranı ile MAN, yine bir
önce kırdığı rekoru daha da geliştirdi.
İki ila beş yıl arasındaki daha yaşlı
araç kategorilerinde bile genel araç
muayenesinden kusursuz geçen
MAN kamyonların sayısı da
ortalamanın üzerinde yer aldı. TÜV
Raporu 2015’e göre; MAN’a ait olan

beş yaşında kamyonlarda yüzde 65,6
oranı hala kırılamayan bir rekor.

MAN’ın, dördüncü kez üst üste en
önlere çıkmasından dolayı duyduğu
gururu dile getiren MAN Truck & Bus
Satış ve Pazarlama Direktörü Heinz-
Jürgen Löw, “MAN kamyonlarının ana
araç muayenelerinden ortalamanın

üzerinde bir oranda kusursuz olarak
geçmesi, müşterilerimiz açısından da
çok önemli. Çünkü bu rapor aynı
zamanda; onların tercihlerini çok
doğru yaptıklarının ve bakım onarım
hizmetlerinde elde ettikleri
tasarrufların da somut bir
göstergesidir” dedi. ■

TÜV Ticari Araç Raporuna göre

MAN araçlar kusursuzlukta 

4’üncü kez birinici

Heinz-Jürgen
Löw

SOCAR CNG Türkiye’de
Türkiye Mavi
Koridor (Blue
Corridor) ile
tanışıyor.

Akaryakıt ve
doğalgaz
satışları

konularında
faaliyet gösteren SOCAR Turkey
Petrol Enerji Dağıtım AŞ
(SOCAR Dağıtım), İstanbul -
İzmir ve İstanbul – Ankara –
Mersin’i bağlayan ana ticaret
yolları üzerinde
konumlandırdığı “SOCAR
CNG” istasyonları ile akaryakıta
göre daha ekonomik ve çevreci
olan CNG alternatifini akaryakıt
çeşitleri ile birlikte Türk
tüketicisine sunmak üzere
hizmet vermeye başladı.

Bugüne kadar özellikle yerel
yönetimler tarafından toplu
ulaşım için kullanılan

otobüslerde ve sadece
şehiriçinde kullanılabilen CNG,
ihtiyaca cevap verebilecek bir
dağıtım ağı olmadığı için tüm
cazibesine rağmen şehirlerarası
yollarda faaliyet gösteren ağır
vasıta kullanıcıları kamyon ve
otobüsler tarafından
kullanılamıyordu. 

Pazardaki bu ihtiyaç
doğrultusunda yatırımlarına
öncelik veren SOCAR, iki yıldır
süren çalışmalarını tamamladı.
Türkiye’nin ana ticaret yolları
güzergâhına göre oluşturulan
hattın ilk bölümü, Gebze
Şekerpınar’da inşa edilen ilk
istasyonla başlayarak, Bolu,
Ankara ve Aksaray’da hayata
geçirilen istasyonlar üzerinden
Mersin istasyonuna kadar
ulaşıyor. Hattın ikinci bölümü
ise yine Gebze’yi Bursa Gemlik,
Bursa Mustafakemalpaşa ve
İzmir Kemalpaşa istasyonları ile
İzmir’e bağlıyor. ■

Türkiye'nin
periyodik
araç mua-

yenesinde yet-
kili ve görevli
tek kuruluşu
TÜVTÜRK’te 4
önemli atama
gerçekleşti. 2016
Ocak ayından
itibaren geçerli
olan yeni ata-
malar neticesinde daha önce
TÜVTÜRK Kurumsal Gelişim
Direktörü olarak görev yapan
Emre Büyük-
kalfa, Ope-
rasyondan
Sorumlu
Genel Müdür
Yardımcısı
(COO) olarak
atandı. İleti-
şim ve İş Ge-
liştirme
Direktörü ola-

rak görev yapan Koray
Özcan ise, TÜVTÜRK İstan-
bul AŞ ve Karadeniz Taşıt AŞ
şirketlerinden sorumlu Genel
Müdür Yardımcılığı’na geti-
rildi. 

Daha
önce İnsan
Kaynakları
Direktörü
olarak görev
yapan Melis

Avalin Aygül,
İnsan Kaynak-
ları ve Kurum-
sal İletişim
Direktörü ola-
rak atanırken,
TÜVTÜRK İstan-
bul Direktörü
olarak görev
yapan Can Şiram
ise, TÜVTÜRK
Kalite ve Dene-
tim Direktörlü-
ğü’ne getirildi. ■

TÜVTÜRK’te 4 atama

Binlerce kilometre
yaparak, karayolu
ticaretinin yükünü

omuzlayan Türk nakliye
firmalarının, yoğun olarak
çalıştıkları Avrupa
ülkelerinden KDV iadesi
alacağı 50 milyon avroya
ulaştı. Türkiye ile ikili
anlaşması bulunan Avrupa
ülkelerinde, akaryakıtta
vergi iadeleri 3 ay ile 2 yıl
içinde tahsil edilebiliyor.
Akaryakıt fiyatı ve konum
konusunda en avantajlı ülke
Avusturya iken, KDV iadesi
konusunda Romanya en
problemli ülke konumunda.
Avrupa’da Türk nakliye
firmalarının yaşadığı KDV
iadesi sorunlarını
değerlendiren DKV Euro
Service Türkiye Satış
Müdürü Deniz Çokcoş
Sezer, “KDV iadesi başlı
başına bir iş kalemi. Her
ülkenin başvuru sistemi ve
ödeme süreleri birbirinden
farklı. Bu sorunun çözümü
net faturalama hizmeti
sunan bir partner ile
çalışmaktan geçiyor” dedi.

Firmaların akaryakıt
alımı yapacakları ülkeleri
belirlemelerinin, KDV iadesi
açısından büyük önem arz

ettiğini belirten Sezer,
“Nakliyecilerimiz Almanya
sınırına girmeden
Avusturya’da deposunu
dolduruyor. Slovenya,
eskiden Türk nakliyecisi için
önemli sayılırken, getirilen
ek bir vergi ile bu cazibesini
kaybetti, ancak İtalya’daki
yüksek pompa fiyatları
nedeniyle, bu ülkeye çalışan
nakliye firmaları mazot
alımlarını Slovenya’dan
yapıyorlar. Bunlara ilave
olarak Fransa, Belçika ve
Hollanda da avantajlı
konumda olan ülkeler
arasında yer alıyor” diye
konuştu. Mazotun en uygun
Lüksemburg’da olduğuna
dikkat Sezer, “Bu ülkede

KDV oranı yüzde 17
olmasına rağmen, pompa
fiyatları çok uygun. Ancak
Lüksemburg, Türk
nakliyecisinin güzergâhında
olmadığı için çok tercih
edilmiyor” dedi. ■

Deniz Çokcoş Sezer,
KDV oranı 2016 yılı
başında yüzde 20’ye
düşürülmesine
rağmen, vergi iadesi
konusunda Türk
nakliyecisinin en çok
sorun yaşadığı
ülkenin Romanya
olduğunu belirtti.

Türk nakliyecisinin akaryakıttaki KDV alacağı 

50 milyon avroya ulaştı

Tırsan 2016 yılının ilk teslimatını Barsan
Global Lojistik’e gerçekleştirdi. Barsan,
2015 yılında alımını yapmış olduğu 30

adet Tırsan Perdeli Çift Katlı Mega ve 20 adet
Tırsan Konteyner Taşıyıcıdan oluşan filonun son
partisi olan 10 adet Tırsan Perdeli Çift Katlı
Mega ve 2 adet Tırsan Konteyner Taşıyıcıyı
Tırsan Adapazarı Fabrikasında düzenlenen
törenle teslim aldı.

28 Şubat tarihinde gerçekleşen teslimat
törenine, Tırsan Treyler Yönetim Kurulu Başkanı
Çetin Nuhoğlu, Barsan Global Lojistik Yönetim
Kurulu Başkanı A. Cengiz Çaptuğ ve Yönetim
Kurulu Üyesi Sedat Geyik ile DAF-TIRSAN Satış
Müdürü Ertuğrul Erkoç katıldı.

Tırsan Treyler Yönetim Kurulu Başkanı

Çetin Nuhoğlu, “2016 yılının ilk teslimatını
gerçekleştiriyoruz. En önemli müşterilerimizden
ve çok özel bir filoya sahip olan Barsan, Türkiye
ekonomisine de ciddi anlamda katkı sağlamıştır.
Barsan filo yönetimi, Tırsan Ar-Ge ekibi ile uzun
dönem beraber çalıştı ve birlikte ürünlerin
geliştirilmesi konusunda önemli bir başarıya
imza attılar” dedi.

Barsan Global Lojistik Yönetim Kurulu
Başkanı Cengiz Çaptuğ, “Bazı şirketler vardır
bulunduğu sektörün şeklini alırlar, bazı şirketler
vardır bulunduğu sektöre şekil verir,
yönlendirirler. Bu anlamda Barsan ve Tırsan
bulunduğu sektörü yönlendiren, şekillendiren
ve sektörde iz bırakan çok önemli firmalardır”
diye konuştu. ■

Barsan 450’nci Tırsan treylerini aldı 
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koordinasyonu sağlamak üzere "Lojistik
Koordinasyon Kurulu" oluşturulduğunu
belirten Çetin Nuhoğlu şunları söyledi:
“UDH Bakanlığı Müsteşarının
başkanlığında, Bilim, Sanayi ve Teknoloji,
Çevre ve Şehircilik, Dışişleri, Ekonomi,
Gümrük ve Ticaret, İçişleri ve Kalkınma Bakanlıkları
Müsteşarları ile Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ve
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) başkanlarının
katılımlarıyla "Lojistik Koordinasyon Kurulu" oluşturuldu.
Bu kurul ile lojistik sektöründe uzun zamandır ihtiyacı
duyulan eşgüdümlü çalışma ortamı nihayet sağlanmış
olacak. Lojistik Koordinasyon Kurulu, 82 hedefte çalışacak.
2018’de hedefimizi Lojistik Performans Endeksi’nde ilk 15’e
girmeyi hedefliyoruz.” 

Serbest Transit Geçiş hakları 

Karayolu taşıma kotalarından ve ihracatın GSYİH’daki
payından da bahseden Nuhoğlu, “UND, TBMM’de
onaylanan DTÖ Ticareti Kolaylaştırma Anlaşması’nın
ticaretimizi taşıyan araçlara yurtdışında serbest transit geçiş
haklarının da takipçisi olacak. Türkiye-AB ticaretinin 3,5
milyar Euro azaldığını açık ve net olarak ortaya koyan
‘Türkiye-AB Karayolu Taşımacılığı Anlaşması Etki Analizi’
sonuçlarının da takipçisi olacağız. 2015 yılında UND ve TİM

olarak Avusturya ve Macaristan’da açtığımız davalar ve
Avrupa Komisyonuna 7 ülkeye yönelik şikayetimiz
çerçevesinde başlattığımız uluslararası hukuk mücadelemiz
de bu süreci takviye edecek” diye konuştu. 

GSYİH’deki pay yüzde 20 

UND olarak her türlü engellemelere ve ayrımcı
muamelelere karşı Türkiye’nin ihracatını hedef pazarlara
taşıyan bir sektör olduklarını belirterek, şunları söyledi:
“2015'i 722 milyar dolar seviyesinde GSYİH ile
tamamladığımız tahmin edilirken, ihracatımızın GSYİH'deki
payının, bugüne dek görülmemiş şekilde yüzde 20
seviyesine çıktı, mal ihracatımızın ilk kez ekonomimizin
beşte birini oluşturduğu tespit edildi. UND olarak ‘ihracata
dayalı ulusal kalkınma modelimiz’ çerçevesinde her türlü
engellemelere ve ayrımcı muamelelere karşı azimle
mücadele vererek ihracatımızı hedef pazarlarına taşıyan bir
sektörü temsil ediyoruz. Bizler, turizmden sonraki en büyük
hizmet ihracatçısıyız.” ■

Uluslararası Nakliyeciler
Derneği (UND) Türkiye
İhracatçılar Meclisi’nin

Yenibosna’daki merkezinde 2 Şubat
Salı günü, 2015 yılını değerlendirdi,
2016 yılını öngörülerini paylaştı. UND
Yönetim Kurulu Başkanı Çetin
Nuhoğlu ve tüm yönetim kurulu
üyelerinin hazır bulunduğu
toplantıda; lojistik sektöründe
geçtiğimiz yıl özellikle komşu
ülkelerdeki siyasi karmaşa ve
çatışmalar sonucu dış ticaretteki
düşüşe paralel yaşanan
olumsuzluklar dile getirilirken, 2016
yılına ilişkin değerlendirmeler
aktarıldı.

Rusya ile taşımalar…

UND Yönetim Kurulu Başkanı Çetin
Nuhoğlu, 2015 yılını değerlendirirken, son iki
ayın, yılın genelinden bağımsız
değerlendirilmesi gerektiğini söyledi. Seçimler
bittikten sonra yeni bir döneme girdik diye
düşündüklerini, ancak sonra yaşanan
olayların bütün stratejik planların yeniden
değerlendirilmesi gerektiğini ortaya
çıkardığını belirterek, “Ne kadar başarılı
olursanız olun çevrenizdeki gelişimler hem
performansınızı, hem geleceğinizi tayin
ediyor. Kim derdi ki Rusya ile taşımalar birden
bitecek, Rusya güneyimize komşu olacak.
Türkiye iki senede 4 seçim yaşadı. Biz seçimler
bitince, önümüzdeki 4 yıl seçim olmayacak bir
döneme başladık diye sevinirken iki olay
yaşandı: Habur Sınır Kapısı’nın bir aydan fazla
kapalı kalması, Rusya’ya taşıma
yapamamamız… Özellikle Orta Asya’daki
yaşanan büyük devalüasyonlar sonucu
paralarının hızla erimesi son 2-3 aydaki bütün
stratejik planların yeniden dizayn edilmesi
gerekliliği ortaya çıktı. 2015 yılının son iki ayı
bütün seneden farklı bir boyuta
değerlendirilmelidir. Daha onun etkisini çok
ölçemedik” diye konuştu.

Taşımacılıktan 14 milyar dolar

2015 yılında 60 milyar dolar hizmet
ihracatının 14 milyar dolarını taşımacılıktan
elde ettiklerini vurgulayan UND Yönetim
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, “2015 yılı
itibari ile 60 milyar dolar hizmet ihracatımızın
14 milyar dolarını taşımacılıktan elde ettik.
2023 yılında hedefimiz 60 milyar dolar hizmet
ihracatı gerçekleştirmek. 2016 yılında TİM
bünyesinde hizmet ihracatçıları birliği diye
yeni bir yapı oluşacak” dedi. 

Sektörden ayrılan firmalar 

Toplantıda Türkiye’deki illere ve bölgelere
göre taşımacılık sayıları hakkında bilgi veren
Nuhoğlu Güneydoğu Anadolu Bölgesi’ne
kayıtlı araçlarda artış olduğunu vurguladı:
“2015 yılının hemen başlangıcında İstanbul’a
kayıtlı İstanbul bölgesine 418 firmamız varken,
bugün, 409 firmamız kaldı. Son 10 yılda
İstanbul bölgesine bağlı 300’e yakın firmamız
bu sektörden ayrıldı. Diyarbakır bölgemize
kayıtlı araçlarımızda ciddi sayıda artış yaşandı.
Gaziantep’te, Antalya’da, Adana’da artış
oldu.” 

Suriye seferleri arttı, İran’dan

umutluyuz 

Türkiye’nin Irak’a ihracatta, Almanya’nın
ardından ikinci sırada yer alırken yaşanan
olaylar nedeniyle 2015 yılında Irak’a yapılan
seferlerin 475 bin sefere kadar gerilediğini
vurgulayan Nuhoğlu, “2015 yılında bizi en çok
şaşırtan Suriye oldu. Suriye’ye, 2013’te 55 bin
sefer, 2014’te 122 bin sefer yaparken, 2015’te
sefer sayımız 165 bin sefere çıktı. En büyük
kaybı Irak’tan sonra Azerbaycan ve
Gürcistan’da yaşadık. İran’dan çok
umutluyuz. 2013 yılına göre İran’a taşıma
seferimizi yüzde 70 arttırdık. Türkiye olarak
ambargoların kalkması sonrası İran’ın

özellikle Avrupa ile ticaretindeki artışın temel
transit güzergahı olmaya adayız.”

Batı’ya taşımalar arttı 

Batı ülkelerine yapılan taşımaların
arttığını vurgulayan Nuhoğlu, “Almanya
taşımalarında yüzde 5 artış oldu. Batıya
yaptığımız taşımaların içinde en büyük artışı,
doğal olarak Fransa, İspanya, Hollanda,
Polonya, ve Avusturya’ya gerçekleştirdik.
Bunlar da Türkiye’nin ihracatta yeni
güzergahının, yolunun buralar olduğunu
gösteriyor. Türkiye’nin transit taşımalardaki
payı 2014 yılında yüzde 49 iken, 2015 yılında
yüzde 52’ye çıktı. Türkiye’nin üzerinden
geçerek Doğu’ya, Orta Asya’ya yapılan
taşımalar önemli hale geldi. İran, Bulgaristan,
Almanya, Gürcistan, Azerbaycan, Fransa’nın
toplamından daha fazla transit taşımadan pay
alıyoruz.

36 saatte Münih’e 

Bali Anlaşması’nın TBMM’den geçtiğini,
Türkiye ve Avrupa Birliği üyeleri dahil 162
DTÖ ülkesi tarafından transit serbestisinin bir
kez daha taahhüt edildiğinin altını çizdi: “Artık
transitin önündeki tüm engelleri kaldırmak
için hem AB hem de Türkiye imzalanmış bir
metne sahip. Yani Bulgaristan, Romanya,
Avusturya dayatmalarını hemen kaldırmak
zorundadır. Bizim İstanbul’dan çıktığında 36
saatte Münih’e varma hakkını elde ettik. 2016
yılında AB ülkeleri ile sorunun çözüleceğine
kesin inancım var.”

Rusya taşımalarımız durma noktasına

geldi 

2015 yılında Türkiye’den dış pazarlara
yaklaşık 1,5 milyon ihracat seferi
gerçekleştiğini belirten Nuhoğlu, “Son 1 yılda
ihracatımızdaki yaklaşık yüzde 9’luk düşüşe
paralel olarak ihraç taşımalarımızda yüzde 4
civarında azalma kaydedildi. 2015 yılında
ülkemizden dış pazarlara yaklaşık 1,5 milyon
ihracat seferi gerçekleşirken, bunun beşte biri
yabancı ülke taşımacılarına ait araçlarla
gerçekleşti. İhracat taşımalarında en büyük
düşüşler, BDT ve Orta Asya pazarına yönelik
taşımalarımızda yaşanırken; Rusya ve Irak
taşımalarımız siyasi gerginlik ve
çatışmalardan dolayı durma noktasına geldi”
dedi. 

Lojistik Koordinasyon Kurulu 

Çetin Nuhoğlu, 144 milyar dolara
gerileyen ihracat performansının taşıma
performansına yansımalarının, küresel
ekonomide artan risk faktörleri, giderek
tırmanan mülteci krizi, küresel terör
faaliyetleri ve ülkemizi çevreleyen siyasi
gerginlik, çatışma ve bloklaşmaların
gölgesinde, 2016 yılında da süreceğini
öngördü. Nuhoğlu, sektörün ve UND’nin,
2023 hedeflerine ilerlerken çok daha büyük
sorumluluklar almaya hazırlandığını belirtti.

Lojistikle ilgili iş ve hizmetlerde faaliyet
gösteren kamu kurum ve kuruluşlarının
çalışma prensiplerini belirlemek, aralarındaki

Türkiye distribütörlük
faaliyetleri Doğuş
Otomotiv tarafından

sürdürülen Scania, Ar-Ge
çalışmaları kapsamında
geliştirdiği teknolojilerle
karayolu taşımacılığının
geleceğine yön vermeye devam
ediyor. “Scania Winter 2016”
etkinliği kapsamında, Scania,
daha verimli ve sürdürülebilir
taşımacılık için geliştirilen
yeniliklerini tanıttı. 

Test Sürüşü etkinliği
kapsamında, 2015 yılında Euro
6 normlarına sahip araç satışına
başlandığı, 2016 yılında, Euro 6
geçişinin ardından yükselen

pazar payının Türkiye’de de
yakalanmak istendiği belirtildi.

En geniş motor gamına
sahip olan Scania, 9 litre 320 ve
360 beygir gücündeki 9 litrelik,
410 ve 450 beygir gücüne sahip
13 litrelik Euro 6 motorlarında
sadece SCR sistemini
kullanıyor. Egzoz
susturucusunun barındırdığı
Katalizör, DPF, paralel çalışan
iki SCR sistemi ve sonrasında
kaçak amonyağı yakalayan
filtreler, sürekli sıcaklık, basınç
düşümü ve NOx ölçümleyen
sensörlerle birlikte Scania
motorları, adeta bir kimya
fabrikası gibi çalışıyor. ■

Yıl: 5  •  Sayı: 220 •  8 - 14 Şubat 2016 www.tasimadunyasi.com

editor@tasimadunyasi.com

Hızlı , Güvenli , Çevreci ve Sürdürülebil ir Taşımacıl ık

twitter.com/tasimadunyasi

facebook.com/tasimadunyasi

G
a
ze

te
s
iDunyası

Lojistik

1028 tonluk ağır 'Hareket'
Bakü Şah Deniz 2'de 
Bugüne kadar "Ulaştırma Geliştirme

Yöntemi" adını verdiği çalışma
sistemiyle Türkiye'nin yanı sıra

Türkmenistan, Irak, Suriye, Ürdün, Gürcistan,
Romanya ve Azerbaycan'ın da içinde olduğu
20'nin üzerindeki ülkede büyük ölçekli
projelere imza atan Hareket, son olarak Bakü
Şah Deniz 2'de 1028 tonluk montaj
gerçekleştirdi.

Bakü Şah Deniz 2 projesinde görev
yapmaya devam eden Hareket, iki adet off-
shore platform inşaatının en ağır parçasının
montajını tamamladı. PR platformun 05
numaralı 1028 ton ağırlığındaki parçasını

(weather deck) 4 adet 600 ton kapasiteli
Demag CC 2800-1 paletli vinç ile kaldıran
Hareket, 1028 tonluk parçayı 130 metre
yürüttü ve 30 metre yüksekliğe başarıyla
monte edilmesini sağladı. ■

UND değerlendirdi, 2016 beklentilerini paylaştı

Lojistik Sektörünün 2015 Yılı

Ağır ticari araç sektöründe standartları 

Scania belirliyor
Scania Genel

Müdürü

İlhami Eksin
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Otobüste gelecek sefer başlıyor. 
Yeni Mercedes-Benz Travego çok yakında Türkiye yollarında...
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